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Kamnik – Kamnik praznuje 
občinski praznik v spomin 
na generala Rudolfa Mai
stra, ki se je rodil 29. marca 
leta 1874 v Kamniku. Njego
va dediščina je še posebno v 
ospredju v letošnjem letu, 
ko je ob 150. obletnici rojstva 
in 90. obletnici smrti Vlada 
Republike Slovenije leto 
2024 razglasila za leto gene
rala Rudolfa Maistra. Poleg 
tega letos mineva sto let od 
imenovanja Rudolfa Maistra 
za častnega meščana Ka
mnika. Njemu v čast se bodo 
skozi vse leto vrstili številni 
dogodki, kjer bodo poudarje
ne tudi vrednote, ki jih je 
Maister poosebljal – vredno
te domoljubja, solidarnosti 
in poguma.
Ob občinskem prazniku Ob
čina Kamnik največjo pozor
nost nameni občinskim 
nagrajencem, ki delujejo na 
različnih področjih družbe
nega življenja in z odličnim 
delom bogatijo svoje okolje. 
Letos so podelili dve brona
sti, tri srebrna in eno zlato 
priznanje Občine Kamnik.

Bronasto priznanje sta pre
jela Marko Kodra za več kot 
trideset let aktivnega in ne
sebičnega sodelovanja pri 
vseh akcijah v Zgornjem 
Tuhinju, zlasti pa za prispe
vek k zdravi pitni vodi, in 
Simon Zorman za srčen in 
nesebičen prispevek k do
brodelnosti ter pomoči dru
žinam otrok s posebnimi 
potrebami.

Srebrno priznanje so podelili 
Vincencu Polaku za pomem
ben prispevek v obrtnopod
jetniški in društveni sferi na 
Kamniškem. Prislužil si ga je 
tudi Peter Ribič kot pozitivno 
naravnan agronom, hortikul
turni inženir in ustvarjalni 
učitelj, ki odkriva novosti na 
področju stroke, jih promovi
ra in vzgaja nove generacije 
vrtnarjev. Priznanje je zaradi 

njegove odsotnosti prevzela 
hči Zoja Ivana Ribič. Srebr
no priznanje je prejela še 
Ana Medvešček za izjemne 
dosežke Plesnega kluba Šin
šin in prispevek k povezova
nju z možnostjo kakovostne
ga in aktivnega preživljanja 
vsakdana.
Zlato priznanje pa si je za 
predanost gasilstvu, izjemne 
organizacijske sposobnosti 
in široko strokovno znanje 
prislužil Jože Oblak.
Priznanja je nagrajencem 
na osrednji slovesnosti, ki je 
potekala zadnjo marčevsko 
sredo v Domu kulture Ka
mnik, izročil kamniški žu
pan Matej Slapar, ki je zbra
ne nagovoril kot slavnostni 
govornik. Poudaril je, da ob
činski praznik ni le prilož
nost za praznovanje, temveč 
tudi opominja na hrabra in 
neustrašna dejanja Maistra 
ter njegovih soborcev, ki so 
zagotovili celovitost sloven
skega ozemlja, kot ga ima
mo danes. »Tudi mi smo 
lani na vsakem koraku zrli 
na hrabra in neustrašna de
janja posameznikov in raz
ličnih organizacij,« je župan 
obudil spomin na lanskole
tne katastrofalne poplave in 
predvsem solidarnost lokal
ne skupnosti, ki je v težkih 
trenutkih stopila skupaj.
»Ne morem pozabiti moči 
in zagnanosti posamezni
kov, ki so pomagali v okviru 
sil zaščite in reševanja. Vsi 
velikokrat vidno utrujeni, pa 
vendar ste odhiteli na po
moč. Niste se vprašali, kaj je 
pri posamezniku doma, am
pak ste raje priskočili na po
moč sosedu. Niste se ozirali 
na to, ali ste še pri močeh, 
ampak ste si dejali: zmagali 
bomo,« je dejal župan ob 
zahvali vsem prostovoljcem, 
tako domačim kot tistim, ki 
so k njim prihajali iz drugih 
krajev Slovenije.

Občina Kamnik se marca ob prazniku lokalne skupnosti s številnimi dogodki pokloni dediščini rojaka, 
kulturnika in generala Rudolfa Maistra - Vojanova. Vrhunec praznovanj predstavlja osrednja 
slovesnost, na kateri v duhu hvaležnosti podelijo občinska priznanja posameznikom in društvom,  
ki bogatijo lokalno skupnost.

Skupnost medsebojnega 
spoštovanja in podpore

Maša Likosar

Matej Slapar, župan Občine Kamnik: »Narava nam je v 
kratkem vzela ogromno in vložiti bomo morali veliko 
napora, finančnih sredstev, potrpljenja in razumevanja, da 
bomo zaživeli tako, kot smo živeli nekoč. Zato bodimo 
hvaležni za vse, kar nam vsakdan ponuja.« / Foto: Gorazd Kavčič

Kamnik – Zadnji četrtek v 
marcu je v Domu kulture Ka
mnik potekalo zaključno de
janje Dobrodelnega marca, v 
sklopu katerega so kamniški 
študentje na štirih dogodkih 
s pomočjo zvestih podporni
kov in srčnih posameznikov 

po prvih ocenah zbrali več 
kot deset tisoč evrov. Končni 
znesek še ni znan, kajti čaka
jo še na informacijo o številu 
prodanih vstopnic dobrodel
nega koncerta in donatorje, 
ki so se javili po koncertu in 
bi prav tako radi prispevali 
sredstva.
Tudi letos so moči združili z 
Ano Lukner, ustanoviteljico 
Anine zvezdice, in njeno eki
po. Vsa zbrana sredstva bodo 
predana s pomočjo njihove 
dobrodelne platforme Truho
ma, ki jo odlikuje visoka 
stop nja transparentnosti. Ce
loten potek donacije, od na
kazila sredstev do predaje pa
ketov pomoči posameznim 

družinam, bo sledljiv na nji
hovi spletni strani, kamniški 
študentje pa ga bodo delili 
tudi na družbenih omrežjih. 
Sredstva bodo namenjena 
predvsem za nakup paketov 
hrane in higienskih pripo
močkov, preostanek pa še za 
plačilo položnic za nujne živ
ljenjske stroške.

Na sklepnem dobrodelnem 
koncertu je nastopila zased
ba Kvatropirci, ki je polno 
dvorano obiskovalcev pope
ljala v glasbeni svet in priča
rala nepozaben večer, ganje
ni nad dobrodelno noto 
prireditve pa so se odpoveda
li honorarju. Zbrane je v 
imenu Občine Kamnik na
govorila tudi podžupanja 
Romana Učakar. Na koncer
tu so zbrali približno pet ti
soč evrov. Dobrodelni marec 
so začeli v športnem duhu. 
Na dobrodelnem turnirju v 
odbojki se je za naslov zma
govalca potegovalo kar 16 
ekip iz cele Slovenije.

Študentski klub Kamnik je uspešno sklenil že 
dvanajsti Dobrodelni marec, v okviru katerega so 
za ljudi v stiski iz Kamnika in okolice zbrali več 
kot deset tisoč evrov.

Zbrali več kot deset 
tisoč evrov

Manja Golob

Kamnik – Marca so v Mla
dinskem centru Kotlovnica 
zaključili desetmesečni pro
jekt  Erasmus+ Naredimo če
trt Barutana, ki je združil ak
tivne mlade ter mladinske 
organizacije. Zasnovali so 
svojo vizijo razvoja Kreativ
ne četrti Barutana (KČB), na 
podlagi katere so odprli dia
log o prihodnosti kreativne
ga, družbenega in kulturne
ga centra na območju nek
danje kamniške smodnišni
ce. V projektu so soustvarja
li pogoje za oživitev lokalne 
skupnosti, spoznavali po
men javnih prostorov, de
mokratične participacije, za
govorništva, kreiranja idej in 

implementacije dogovorje
nih rešitev. Ogledali so si 
tudi hrvaški primer dobre 
prakse, skupnostni center 
Društveni centar Rojc v 
Pulju. Prizadevanja sodelu
jočih v projektu se kažejo v 
rezultatih. Razvili so namreč 
spletno stran barutana.si, 
kjer so združili vse gradivo o 
Kreativni četrti in pripravili 
idejno zasnovo za skupen lo
gotip, ki bo v prihodnje 
predstavljal vse akterje četr
ti. Poleg tega so izvedli razi
skavo med mladinskimi or
ganizacijami, s katero so šte
vilčno opredelili delovanje 
KČB v praksi in pomen mla
dinske infrastrukture ter jav
nega prostora.

Mladinska vizija razvoja 
Kreativne četrti Barutana
Maša Likosar
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Obeta se gradnja 
mostu
Direkcija RS za infrastruktu
ro bo predvidoma v prihod
njih mesecih začela graditi 
nov most čez Kamniško Bis
trico v Zgornjih Stranjah, ki 
bo trajno nadomestil zača
sni montažni most.

stran 2

IZ NaŠIh KRajEV

S sadnih dreves  
v knjigo in na krožnik
Javni zavod za kulturo Ka
mnik s projektom Znanje 
preteklosti za zdravo priho
dnost spodbuja ohranitev in 
pomladitev travniškega viso
kodebelnega sadovnjaka ob 
Samostanu Mekinje.
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ŠPORT

Še pokalna lovorika
Odbojkarji Calcita Volleyja 
so po svoji prvi osvojeni lo
voriki v srednjeevropski ligi 
le teden dni pozneje v Kopru 
dodali še svojo peto lovoriko 
v pokalu Slovenije.
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ZaDNja

Skupaj za čistejše 
okolje
V okviru spomladanske čis
tilne akcije, ki je potekala 
dve marčevski soboti, je 
več sto prostovoljcev po 
podatkih Publikusa zbralo 
skupno 16.580 kilogramov 
odpadkov.
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 �3. stran

Prejemniki priznanj Občine Kamnik (od leve proti desni): jože Oblak, Marko Kodra, Zoja 
Ivana Ribič, ki je priznanje prevzela v imenu očeta Petra Ribiča, ana Medvešček, Vincenc 
Polak in Simon Zorman / Foto: Gorazd Kavčič
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Ekipa organizatorjev 12. Dobrodelnega marca s člani 
zasedbe Kvatropirci / Foto: Blaž Plut
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Ob koncu projekta so orga-
nizirali okroglo mizo z nas-
lovom Kaj je KČB in kaj bo 
KČB, na kateri so predstavili 
dokument mladinske idejne 
vizije Kreativne četrti Baru-
tana in skupaj z udeleženci 
raziskovali, kako lahko 
podprejo razvoj centra. Do-
kument s štirimi sklopi 
obravnava sprejete strateške 
dokumente, ki se navezujejo 
na razvoj KČB, ter opozarja 
na pomen družbene javne 
infrastrukture, opisuje tre-
nutno stanje območja KČB 
in predstavi analizo, izvede-
no v okviru projekta. Zadnji 
sklop se posveča petim 
smernicam, na podlagi kate-
rih želijo razvijati KČB.
Med smernicami je poudar-
jena nujna vzpostavitev do-
datne družbene, predvsem 
nešportne infrastrukture, ki 
bo omogočila kakovostnejše 
izvajanje programov in dru-
gih projektov na področju 
mladih. Osredotočajo se na 
odprtost in dostopnost, sta-
bilnost in trajnost, pre-
poznavnost in promocijo ter 
zagovarjajo Kreativno četrt 

Barutana kot javni prostor, 
ki ni le za mladino, temveč 
je na voljo različnim akter-
jem kreativnega sektorja, ki 
bodo s svojim programom 
polnili javno ponudbo, hkra-
ti pa krepili medsebojno so-
delovanje.
»Ugotovili smo, da je obmo-
čje nekdanje smodnišnice 
infrastrukturno v negoto-
vem in slabem stanju. To 
nam sicer ne onemogoča 
dela, kajti v preteklih letih so 
bili izvedeni mnogi projekti, 

večinoma na zunanjih povr-
šinah, saj stavba ključavni-
čarstva nima uporabnega 
dovoljenja za izvajanje jav-
nih prireditev,« je pojasnila 
Eva Klobčar, predstavnica 
ekipe Naredimo kreativno 
četrt Barutana.
Na okrogli mizi so poleg 
Eve Klobčar sodelovali še 
kamniški župan Matej Sla-
par, predsednica Študent-
skega kluba Kamnik Maja 
Toni, predstavnik Doma 
kulture Kamnik Primož Je-

ras in predsednik Mladin-
skega sveta Kamnik Jaka 
Podjed. »Vaša projektna na-
loga nam bo zagotovo v po-
moč pri razvijanju tega 
prostora, ki je del zamujene 
priložnosti Kamnika, pa 
vendar ne popolnoma. Zad-
nji vlak smo ujeli leta 2020, 
ko smo odkupili južni del 
nekdanje smodnišnice in 
tako zagotovili, da bo tu v 
prihodnosti javni prostor, ki 
ga bomo lahko uporabljali 
vsi. Vendar pa moramo 
pred tem postaviti temelje, 
da se bo ta prostor lahko 
razvijal. Skupaj z vsemi de-
ležniki na tem prostoru, ki 
pa jih ni malo, si prizadeva-
mo pripraviti in v dogled-
nem času sprejeti občinski 
podrobni prostorski načrt 
za celotno območje,« je 
med drugim dejal župan.
Mladi so med razpravo izra-
zili željo, da bi njihova vizija 
razvoja Kreativne četrti Ba-
rutana navdihnila celotno lo-
kalno skupnost pri prepo-
znavanju vrednosti in 
možnosti, ki jih javni prosto-
ri ponujajo, ter spodbudila 
medsebojno izmenjavo idej, 
znanj in izkušenj.

Košiše – V občini Kamnik so 
doslej uspešno sanirali že 
šest plazov, še vedno pa je 
več kot 50 takih, ki ogrožajo 
objekte. »V teku so sanacije 
in izdelave projektov po pri-
oritetnem vrstnem redu in 
stopnji ogroženosti objektov 
glede na ocene geologov,« so 

pojasnili na kamniški obči-
ni, kjer si prizadevajo, da bi 
čim več plazov sanirali v le-
tošnjem letu. Obenem sku-
šajo po najboljših močeh ob-
čanom omogočiti, da bi se 
čim prej vrnili na svoje do-
move in v njih varno bivali. 
»Vendar vsega do konca le-
tošnjega leta ne bo mogoče 
izvesti.« Poudariti so, da čas 
izvedbe sanacije ni odvisen 
le od Občine Kamnik. »Kajti 
pred vsako sanacijo moramo 
projektno dokumentacijo 
poslati v odobritev Državni 
tehnični pisarni, šele nato 
lahko sledijo razpis, izbor iz-
vajalca in izvedba del.«
Pred kratkim so začeli sana-
cijo plazu v Košišah, ki ne-

posredno ogroža pet stano-
vanjskih objektov ter 
posredno še sedem stano-
vanjskih objektov. Obsegala 
bo odstranitev same plazine, 
gradbeno ureditev odlomnih 
robov, izvedbo drenažnih re-
ber za odvajanje vode iz pla-
zu, vgradnjo pasivnih sider, 
zaščito plazine ter sidranje 
brežin z visoko nateznimi 

mrežami. Vrednost pogod-
benih del po izvedenem jav-
nem razpisu znaša dober 
milijon evrov, so navedli na 
občini.
V zaključni fazi pa so sanaci-
je treh plazov v Godiču in 
Podstudencu, prav tako se 
zaključuje izgradnja zašči-
tnega opornega zidu v Staho-
vici. V teku so razpisi za sa-
nacijo več plazov v naseljih 
Laniše, Zagorica nad Kamni-
kom, Kregarjevo in Klemen-
čevo. »V občini Kamnik smo 
takoj po intervenciji pristopi-
li k sanaciji in smo na tem 
področju v primerjavi z dru-
gimi prizadetimi občinami 
naredili ogromno,« so še de-
jali na Občini Kamnik.

Maša Likosar

Zgornje Stranje – Po lan-
skoletnih poplavah v avgu-
stu je Direkcija RS za infra-
strukturo prioritetno pristo-
pila k postavitvi začasnega 
premostitvenega objekta čez 
Kamniško Bistrico in po 
dobrem mesecu že zagotovi-
la povezavo med bregovoma 
z izmenično enosmernim 
prometom. Pri izvedbi so 
upoštevali tudi dejstvo, da je 
visok vodostaj načel brežine, 
zaradi česar je izvajalec del v 
začetku pristopil k utrjeva-
nju in stabilizaciji brežin, ki 
so omogočale nadaljnjo iz-
vedbo podpornih konstruk-
cij začasnega mostu. Tega 
bo v prihodnje nadomestil 
sodoben dvopasovni most.
Kot so pojasnili na Direkciji 
za infrastrukturo, se je konec 
marca zaključevala revizija 
in priprava projektne doku-
mentacije, ki so jo dopolnili 
s pripombami revidenta in 
recenzentov. Poleg tega pote-
ka tudi ureditev zemljiškok-
njižnih dovolil na zemljiščih, 
kjer so predvideni načrtovani 
gradbeni posegi. »Razpisna 
dokumentacija za izbiro iz-
vajalca gradbenih del je bila 
v pregledu pri pristojnih 
službah in mora biti po zako-
nu o interventnih ukrepih za 
odpravo posledic poplav in 
zemeljskih plazov iz avgusta 
2023 pripravljena najkasneje 

do 31. marca,« so pojasnili 
na direkciji in dodali, da je 
bil razpis objavljen pred krat-
kim. Rok za oddaja ponudb 
je 22. april. 
Če bo javni razpis za izbiro 
izvajalca gradbenih del us-
pešno zaključen in če bodo 
pridobili zemljiškoknjižna 
dovolila, bi lahko po naved-
bah direkcije gradnjo začeli 
že v prihajajočih mesecih. 
Dodali so, da je projektant-
ska ocena gradbenih del 
pred revizijo znašala približ-
no 4,7 milijona evrov.
V sklopu investicije je pred-
videna nadomestna gradnja 

novega premostitvenega 
objekta čez Kamniško Bistri-
co skupaj z izvedbo vseh 
potrebnih podpornih in 
opornih zidov. Projekt obse-
ga tudi rekonstrukcijo ceste 
v območju mostu ter uredi-
tev struge vodotoka in bre-
žin v njegovem vplivnem ob-
močju, ki bodo zavarovane s 
kamnom v betonu.
Novi dvopasovni most z 
enim razponom med krajni-
ma opornikoma bo dolg sla-
bih 43 metrov in širok dobrih 
13 metrov. Nova cestna uredi-
tev mostu vključuje tudi po-
vršine za pešce in kolesarje 

na obeh straneh, široke tri 
metre. V sklopu rekonstruk-
cije regionalne ceste sta pred-
videni tudi ureditev priključ-
kov lokalnih cest in izvedba 
obojestranskih pločnikov s 
kolesarskimi površinami. Za-
radi prostorskih omejitev in 
neugodnih razmer za posta-
vitev avtobusnih postaj v niši 
bosta avtobusni postajališči 
na vozišču. Med njima bo 
urejen prehod za pešce, ki bo 
semaforiziran.
Kot so še dejali na direkciji, 
bo promet med vsemi faza-
mi gradnje potekal pretežno 
izmenično enosmerno.

Direkcija Republike Slovenije za infrastrukturo bo predvidoma v prihodnjih mesecih začela graditi nov 
most čez Kamniško Bistrico v Zgornjih Stranjah, ki bo trajno nadomestil začasni montažni most.

Obeta se gradnja mostu

Občina Kamnik si prizadeva, da bi čim več plazov sanirali 
še letos. / Foto: Občina Kamnik

Pospešeno sanirajo 
zemeljske plazove

Montažni most čez Kamniško Bistrico v Zgornjih Stranjah bo nadomestil sodobni 
dvopasovni most. / Foto: Maša Likosar

Kamnik – S slavnostno akademijo, ki bo pod okriljem Stro-
kovne komisije za dogodke in prireditve v letu generala Ru-
dolfa Maistra potekala v torek, 16. aprila, ob 19. uri v Domu 
kulture Kamnik, se bo uradno začel sklop prireditev ob pra-
znovanju leta generala Rudolfa Maistra. Akademija bo za-
snovana kot preplet kronološko umeščenih najpomembnej-
ših fragmentov iz Maistrovega življenja. Maister bo predsta-
vljen z različnih zornih kotov – kot drzen vojak, vizionarski 
politik in občutljiv estet. M. L. 

Slavnostna akademija v letu generala Maistra

Maša Likosar

Mladinska vizija razvoja KČB
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Na okrogli mizi so predstavili projekt in smernice 
mladinske vizije razvoja Kreativne četrti Barutana.  
/ Foto: Maša Likosar
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masa.likosar@g-glas.si
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V nadaljevanju je strnil ško-
do, ki so jo poplave 4. avgu-
sta lani povzročile na objek-
tih in infrastrukturi. 
»Uničenih je bilo več kilo-
metrov lokalnih in regional-
nih cest, javna vodovodni in 
kanalizacijski sistem, elek-
tro in komunikacijsko 
omrežje, evidentiranih je 
bilo skoraj 250 zemeljskih 
plazov, ki so ogrožali stano-
vanjske objekte in javno in-
frastrukturo. V kratkem 
času so bile državne in lokal-
ne ceste uničene, podrti mo-
stovi, uničena industrija, lo-
kalni kmetje so ostali brez 
možnosti izvajanja svoje de-
javnosti, zalite so bile kleti, 
uničene so bile hiše.«
Pojasnil je, da so skupaj s 
komisijami za oceno škode 
na objektih in infrastrukturi 
posledice naravnega razdeja-
nja popisali na skoraj 850 
objektih. Iz sistema Ajda je 
razvidno, da je škoda na 
objektih zaradi poplav zna-
šala več kot 13 milijonov 
evrov, na infrastrukturi več 
kot 6 milijonov evrov, na vo-
dotokih 215 milijonov evrov, 
na državnih cestah pa več 
kot 8 milijonov evrov. »Sku-
paj z ocenjeno škodo v kme-
tijstvu, na gozdnih in držav-
nih cestah ter vodotokih je 
bila v občini Kamnik škoda 
ocenjena na 251 milijonov 
evrov,« je opozoril župan, v 
sklepnem delu govora pa 
pogled usmeril v prihodnost 
občine in se še posebej zah-
valil vodji sanacije podžupa-
nu Urošu Pircu in drugim 
sodelavcem občinske upra-
ve, ki urejajo vso potrebno 
dokumentacijo za izvedbo 
investicij. Občina Kamnik 
med drugim vlaga veliko na-
porov v sanacijo plazov, ki 
ogrožajo hiše ter cestno, ka-
nalizacijsko in vodovodno 
infrastrukturo, ter si obe-
nem prizadeva izboljšati 
protipoplavne ukrepe na ce-
lotni dolžini Kamniške Bi-
strice z vsemi pritoki.

»Razsežnost nesreče v naši 
občini je bila nepredstavljiva 
in po naši oceni celo največ-
ja v državi. Občino čaka veli-
ko izzivov, a prepričan sem, 
da jih bomo skupaj rešili in 
iz te katastrofe skupaj izšli 
močnejši, kot smo bili prej. 
Narava nam je v kratkem 
vzela ogromno in vložiti 
bomo mogli veliko napora, 
finančnih sredstev, potrplje-
nja in razumevanja, da 
bomo zaživeli tako, kot smo 
živeli nekoč. Zato bodimo 
hvaležni za vse, kar nam 
vsakdan ponuja, in bodimo 
ustvarjalci skupnosti, ki se 
razvija v smeri trajnostnega 
razvoja, turizma, podje-
tništva, kulturnega središča 
in etnološkega srednjeveške-
ga mesta. Bodimo pa pred-
vsem ustvarjalci skupnosti 
medsebojnega spoštovanja 
in podpore, ki sta ključna za 
ustvarjanje lepe prihodnosti 
Kamnika ter vseh njenih pri-
hodnjih generacij,« je slav-
nostni govor sklenil župan 
Matej Slapar.

Poklon Maistrovi veličini
Praznovanje občinskega pra-
znika se je začelo že v popol-
danskih urah, ko je med 

promenadnim nastopom 
Mestne godbe Kamnik žu-
pan Matej Slapar skupaj s 
podžupanjo Romano Uča-
kar, direktorico občinske 
uprave Bogomiro Skvarča 
Jesenšek ter predsedniki in 
predstavniki veteranskih ter 
domoljubnih organizacij ob-
čine Kamnik položil venec v 

preddverju občinske stavbe.
Sledila je slovesnost pri Ma-
istrovem spomeniku na 
Trgu talcev, kjer je poleg žu-
pana cvetje položil še minis-
ter za obrambo Marjan Ša-
rec. Osrednji govornik je bil 
Maistrov vnuk Borut Mais-
ter, ki je spomnil na prispe-
vek svojega dedka in njego-
vih soborcev. »Ob koncu 1. 
svetovne vojne, v takratnih 
prelomnih časih za naš na-
rod, sta njegova hrabrost in 
odločnost vodili k drznemu 
dejanju – prevzemu vojaške 
oblasti v Mariboru in skupaj 
s svojimi soborci razorožitvi 
tamkajšnje nemške varno-
stne službe. Ta dejanja in 
zasedba precejšnjega dela 
slovenskega narodnostnega 
področja Štajerske in Koro-
ške so ga takrat napravila za 
junaka. Za časa svojega živ-
ljenja je bil deležen števil-
nih priznanj in časti. Bil je 
slavljen, kjer koli se je poja-
vil,« je dejal Borut Maister 

ob zavedanju, da njegovega 
dedka še danes slavimo kot 
pomembno zgodovinsko 
osebnost.
Na prireditvi so sodelovali 
povezovalec Matic Maček, 
zastavonoše, Častna enota 
Slovenske vojske, Policijski 
orkester ter dijakinji Gimna-
zije in srednje šole Rudolfa 

Maistra Kamnik Klara Ivan-
čič Klemenčič in Karolina 
Graj. Na osrednji slovesno-
sti v Domu Kulture Kamnik, 
ki jo je vodila Barbara Božič, 
pa so se zastavonošam na 
odru pridružili Sara Pavec, 
člani Simfoničnega orkestra 
Domžale - Kamnik pod vod-
stvom Zorana Bičanina in 
solistka Tanea Lipovšek ter 
Ansambel bratov Poljanšek.

Venec položila tudi 
predsednica
Na 150. obletnico rojstva Ru-
dolfa Maistra, 29. marca, se 
je s položitvijo venca k spo-
meniku na Trgu Talcev bor-
cu za severno mejo poklonila 
tudi predsednica Republike 
Slovenije Nataša Pirc Musar 
in se ob tem zahvalila Zvezi 
društev general Maister, Ma-
istrovim svojcem in županu 
Mateju Slaparju, da med 
ljudmi ohranjajo spoštljiv 
spomin na generala Maistra 
in njegove soborce.

Borcu za severno mejo se je na obletnico rojstva poklonila 
tudi predsednica Republike Slovenije Nataša Pirc Musar.  
/ Foto: Občina Kamnik

Rakitovec – Na slovesnosti 
so se spomnili krutih dogod-
kov izpred 80 let, ko so 
Nemci napadli vasi Mali ter 
Veliki Rakitovec in kruto 
zažgali deset domačij, borci 
Šlandrove in Tomšičeve bri-
gade pa so v bitki z njimi iz-
gubili življenja.

»Spominjamo se trpljenja in 
smrti nedolžnih ljudi. Smrti, 
ki so povzročile neopisljivo 
žalost svojcem in nepopra-
vljivo izgubo našemu naro-
du,« je zbrane nagovoril 
predsednik Združenja bor-
cev za vrednote NOB Ka-
mnik Igor Kanižar in opozo-
ril na vojne, ki še vedno 
grozijo svetu. »Razmišljamo 
o miru in vojni, nasilju orož-
ja, o tem, da so še vedno voj-
ne na planetu. In seveda raz-
mišljamo o sedanjosti, da 
danes grozijo nove vojne, da 
zaradi globalizacije in nara-
ve orožja, s katerim naj bi se 
bojevali, lahko prizadenejo 
tudi nas.«
Slavnostna govornica je bila 
kamniška podžupanja Ro-
mana Učakar, ki je dejala, da 

so tovrstne slovesnosti opo-
min, da se vojne nikoli in 
nikdar ne smejo ponoviti. »S 
strpnostjo in razumevanjem 
zmoremo marsikaj narediti, 
a obenem ne smemo poza-
biti, da je bil to narodnoo-
svobodilni boj, boj za svobo-
do, slovensko besedo, 
slovenski narod, slovensko 
zemljo in boj za naš, sloven-

ski mir. Danes, ko stopamo 
skupaj v imenu tistih, ki so 
izgubili svoja življenja za 
našo svobodo, se zavezuje-
mo, da bomo njihov spomin 
ohranjali živ in da bomo na-
daljevali njihovo dediščino. 
Zavedamo se, da je pot do 
pravičnosti in enakosti dolga 
in težka, vendar smo prepri-
čani, da z združenimi moč-
mi in zvestobo našim idea-
lom lahko dosežemo cilj, za 
katerega so se borili naši 
padli tovariši.«
Kulturni program so obliko-
vali učenci Osnovne šole 
Šmartno v Tuhinju in kvar-
tet Tuhinjskih ljudskih pev-
cev, župnik Bernard Rož-
man pa je namenil molitev 
za padle partizane in vse 
žrtve druge svetovne vojne.

Maša Likosar

Skupnost medsebojnega 
spoštovanja in podpore Pri spominskem znamenju na Rakitovcu so se 

marca poklonili padlim borcem Šlandrove in 
Tomšičeve brigade ter žrtvam požiga vasi Mali in 
Veliki Rakitovec.

Poklonili so se 
žrtvam na Rakitovcu

Žrtvam so se poklonili s polaganjem venca. / Foto: Občina Kamnik

OBČINA KAMNIK
objavlja JAVNI RAZPIS za

Dodelitev proračunskih sredstev za pospeševanje 
razvoja malega gospodarstva za naslednjo obliko 
pomoči:

– Razvoj turističnih podjetniških idej

Razpisna dokumentacija je objavljena na občinski spletni 
strani www.kamnik.si. Rok za oddajo vlog je 7. 5. 2024.

Dodatne informacije: Katarina Ščetinin, tel: 8318-127 ali 
po e-pošti: katarina.scetinin@kamnik.si

Matej Slapar, l.r.
ŽUPAN

 � 1. stran

Ob občinskem prazniku sta venec k spomeniku Rudolfa Maistra položila župan Matej 
Slapar in minister za obrambo Marjan Šarec. / Foto: Gorazd Kavčič

Osrednji govornik slovesnosti na Trgu talcev je bil 
Maistrov vnuk Borut Maister. / Foto: Gorazd Kavčič
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Prizadevanja občanov Ka-
mnika, da preprečijo ukinitev 
kamniške enote nujne medi-
cinske pomoči, so obrodila 
sadove.
V uredbi, ki jo je 15. 2. sprejela 
vlada, so določeni satelitski ur-
gentni centri, ki naj bi delali 
24 ur na dan vse dni v tednu. 
Če bi bilo ministrstvo za 
zdravje transparentno, bi 
predstavilo jasna merila za 
njihovo umestitev. Župana 
Kamnika in Komende ter di-
rektor kamniškega zdravstve-
nega doma so opozorili, da jih 
ministrstvo ni seznanilo z no-
vostmi niti se ni z njimi kakor 
koli posvetovalo. Ukinitev ka-
mniške enote nujne medicin-
ske pomoči bi pomenila resno 
ogrožanje varnosti občanov 
Kamnika in Komende. Ka-
mniška enota nujne medicin-
ske pomoči deluje izvrstno in 
njena prisotnost je nujno po-
trebna. Ekipe rešujejo življe-
nja in ne bomo dovolili, da bi 
dobro delujoče sisteme razkra-
jali. Prebivalci občin Kamnik 
in Komenda smo opozorili, da 
ne želimo biti drugorazredni 
državljani. Kamniška urgen-
ca pokriva 37.000 ljudi v teh 
razvejanih občinah.
Poslanska skupina NSi v dr-
žavnem zboru je ministrstvo 
za zdravje pozvala, naj poja-
sni, na podlagi kakšnih meril 

so bile določene lokacije satelit-
skih urgentnih centrov in kako 
bodo ti delovali. Predlagali so 
tudi poziv ministrstvu za 
zdravje, da lokalne skupnosti 
in zdravstvene domove v dveh 
tednih podrobno seznani z no-
vim konceptom delovanja nuj-
ne medicinske pomoči in pri-
dobi njihovo mnenje. Koalicij-
ski poslanci so – nerazumljivo 
– oba predloga zavrnili.
Ob pomoči občanov, medijev, 
mag. Mateja Tonina v držav-
nem zboru ob razpravi glede 
nove uredbe, sodelavcev na 
občinski upravi ter vodstva 
ZD dr. Julija Polca Kamnik 
pri pripravi strokovnih gradiv 
smo z ministrstvom za zdrav-
je dosegli pisni dogovor, da 
enota nujne medicinske po-
moči v Kamniku s stalno pri-
sotnim zdravnikom (24/7) 
tudi dolgoročno ostaja in se še 
nadgrajuje.

V današnjem času, ko hitro 
spreminjajoče se družbene, 
tehnološke in gospodarske 
razmere postavljajo pred nas 
številne izzive, je izobraževa-
nje ključnega pomena za pri-
pravo naših otrok na uspešno 
prihodnost. Šola mora biti 
okolje, kjer imajo otroci mo-
žnost razvijati svoje talente, 
interese in osebnost. Poleg 
tega mora nuditi prostor za 
socializacijo, kjer se otroci 
učijo sodelovanja, empatije, 
spoštovanja in razumevanja 
različnih kultur ter perspek-
tiv. Tega se kot podžupanja, 
zadolžena za družbene dejav-
nosti, v polni meri zavedam. 
Ker želimo nuditi zaposlenim 
in otrokom čim boljše razme-
re za doseganje naštetih ciljev, 
smo te dni z županom in so-
delavci oddelka za družbene 
dejavnosti obiskali vse kamni-
ške šole, se srečali z ravnatelji 
ter se seznanili z njihovimi 
kratkoročnimi in dolgoročni-
mi cilji in željami.
Vizije in načrti ravnateljev so 
konstruktivni in spodbudni, 
saj so vsi osredotočeni na ka-
kovostno izobraževanje, ki 
našim otrokom omogoča ra-
zvoj v celovite posameznike, 
pripravljene na izzive priho-
dnosti. Seveda pa so se ravna-
telji dotaknili izzivov, s kate-
rimi se srečujejo šole, ter pou-
darili pomen podpore lokalne 
skupnosti.
Eden ključnih izzivov, o ka-
terih smo se pogovarjali, je 
infrastruktura. Šole se sreču-

jejo s prostorskimi stiskami, 
potrebami po posodobitvi 
učilnic, športnih objektov, 
pakirnih mest. Občina bo 
morala v dolgoročnem načrtu 
zagotoviti sredstva in podpre-
ti projekte za izboljšanje in-
frastrukture, ki bo omogočila 
učinkovito učenje in razvoj 
učencev.
Poleg tega pa se je izkazalo, 
da je velik izziv tudi vandali-
zem. Res je žalostno videti po-
lomljena igrala, preluknjane 
ograje, poškodovane stene … 
Sprašujem se, zakaj se take 
stvari dogajajo. Je to iskanje 
pozornosti, preganjanje dolg-
časa ali preprosto hudobija? 
Resnično je težko razumeti, 
zakaj bi nekdo uničeval sku-
pno lastnino. Predlogov, kako 
se lotiti nepridipravov, je kar 
nekaj. Pa bodo učinkoviti? Ali 
je težava kje drugje?
Naložba v izobraževanje na-
ših otrok je najboljša naložba 
v prihodnost naše skupnosti, 
zato je prav, da občina ostane 
zavezana podpori našim izo-
braževalnim ustanovam in 
njihovemu poslanstvu.

Preprečili ukinitev 
kamniške enote

Na obisku pri 
mlajših generacijah

Vojko Tonin, NSi Romana Učakar,  
Lista Mateja Slaparja

Kamnik – V Društvu gorske reševalne službe Kamnik so leto 
2023 zaključili s triinpetdesetimi intervencijami, od tega so 
imeli šest iskalnih in sedeminštirideset reševalnih interven-
cij. Na pomoč so dvajsetkrat poklicali helikopter, na štirinaj-
stih intervencijah so pomoč ponesrečenim nudili društveni 
zdravniki. Triinpetdeset oseb je bilo udeleženih v intervenci-
jah, med njimi sta dve izgubili življenje. Opravili so 1174 
reševalnih ur. Člani so se marca v prostorih društva zbrali 
na rednem občnem zboru, kjer so pregledali poslovanje ter 
opravljeno delo v preteklem letu na organizacijskem in ope-
rativnem področju. Sprejeli so program dela za leto 2024 in 
podelili priznanja za dolgoletno delo v društvu. Na zboru so 
bili prisotni tudi kamniški župan Matej Slapar, poveljnik Ci-
vilne zaščite Kamnik Tomaž Zabavnik ter predsednik Gor-
ske reševalne zveze Slovenije dr. Gregor Dolinar. M. L.

Leto zaključili s triinpetdesetimi intervencijami

Oj, mati, mamica vi dobra, 
kako sem danes jaz bogat – 
najlepše dekle mene ljubi, 
ki ima v prsih srček zlat … 
                          (R. Maister: Zaklad)
General in pesnik Rudolf Maister 
- Vojanov, ki se je rodil 29. marca 
1874 v Kamniku in umrl 26. julija 
1934 na Uncu pri Rakeku, je bil 
izjemen Slovenec, vizionar, ki je 
prepoznal pomen združene Slo-
venije in se boril za njeno uve-

ljavitev. Njegova vztrajnost in 
neustrašnost sta bili ključni pri 
osvoboditvi južnega dela Šta-
jerske in Koroške, s čimer je utr-
dil meje našega naroda. Poleg 
tega se je zavzemal za socialno 
pravičnost in napredek, kar se 
je odražalo v njegovih prizade-
vanjih za izboljšanje življenjskih 
pogojev prebivalstva. Njegova 
dela so močno vplivala na zgo-
dovino našega naroda, a hkrati 
ponujajo dragoceno izhodišče 
za spoprijemanje s sodobnimi 
izzivi, s katerimi se srečujeta Ka-
mnik in širša okolica. 
Danes je Kamnik, tako kot celo-
ten svet, postavljen pred števil-
ne izzive, med katerimi so pod-
nebne spremembe, energetska 
kriza, zgrešena urbanizacija, vse 
bolj pereče socialne neenakosti, 
imamo velike izzive pri urejanju 
voda ter zagotavljanju pitne 
vode in vprašanja trajnostnega 
razvoja. V teh turbulentnih ča-

sih bi se morali zgledovati po 
Maistrovi viziji in odločnosti. 
Njegova zavezanost k ciljem 
skupnosti ter drznost dejanj 
ponuja dragocene lekcije, ki bi 
jih morali uporabiti v boju proti 
sodobnim izzivom ter iz stopi-
cljanja na mestu preiti v hitre 
ter odločne poteze – tudi če bi 
pri tem nekateri izražali dvom 
ali bi bili nemara celo užaljeni. 
V svetniški skupini Gibanja Svo-
boda podpiramo dobre rešitve 
za razvoj naše občine, žal pa 
naši predlogi in pobude niso 
dovolj upoštevani. Tako smo na 
zadnji seji – kot tudi na drugih 
– predlagali, da se v proračunu 
povečajo sredstva za ureditev 
kanalizacije v dolini Kamniške 
Bistrice in na Veliki planini, saj 
je velika težava onesnaženje 
naše pitne vode. Ob vse večjem 
obisku turistov in posegih v ne-
okrnjeno naravo je ta ogrožena. 
General Rudolf Maister je bil ve-

lik Slovenec, ki nam je s svojim 
delom zapustil dragoceno dedi-
ščino. Mestna oblast v Kamniku 
se mora zgledovati po njem in 
sprejeti ambiciozne ukrepe za 
trajnostni razvoj mesta, ki bo 
zagotovil boljšo prihodnost za 
vse prebivalce. Predvsem po-
grešam, da bi nas naša bogata 
preteklost navdihovala za pri-
hodnje odločne korake. Potre-
bujemo vizionarske voditelje, 
ki bodo sposobni združiti ljudi, 
skrbeti za okolje in zagotavljati 
pravičnost za vse. To je edini na-
čin, da se lahko učinkovito od-
zovemo na izzive, s katerimi se 
srečujemo, in ustvarimo boljši 
jutri za vse nas.

Karla Urh, vodja svetniške 
skupine Gibanja Svoboda

General Maister, vizionar, pesnik, domoljub – zgled vsem nam

Kamnik – Športna zveza 
(ŠZ) občine Kamnik je osre-
dnja športna organizacija v 
občini, ki združuje športne 
klube in društva s sedežem v 
občini Kamnik, ki so skleni-
li Pogodbo o ustanovitvi 
Športne zveze občine Ka-
mnik ali so se kasneje včla-
nili s podpisom pristopne iz-
jave. Vsaka štiri leta članice 
ŠZ Kamnik izbirajo novo 
vodstvo zveze. V zadnjem 
mandatnem obdobju je zve-
zo uspešno vodil Robert Pro-
sen iz Košarkarskega kluba 
Kamnik.
Na volilnem zboru članov, 
ki se ga je udeležilo 22 dele-
gatov, ki so imeli pravico do 
47 delegatskih mest od 
osemdesetih, so izbirali 
novo vodstvo. Predsednik 
zveze je postal Dušan Pa-
pež, ki prihaja iz Kluba gor-
skih tekačev Papež in je v 
preteklosti že vodil osrednjo 
kamniško športno zvezo. 
Za člane Upravnega odbora 
so bili izvoljeni Anita Ber-

lisk (Plavalni klub Kamnik), 
Matjaž Pogačar (Teniški 
klub Kamnik), Darko Ho-
mar (Vaterpolsko društvo 
Kamnik), Gregor Hribar 
(Odbojkarski klub Kamnik), 
Luka Gjurin (Lokostrelski 
klub Kamnik), Leon Pirman 
(Kegljaški klub Kamnik) in 
Tilen Jagodič (Kolesarsko 
društvo Calcit Kamnik). 
Skupščina je izvolila še nad-
zorni odbor v sestavi Valen-
tina Metež, Ciril Grkman in 
Tomaž Zemljič ter disci-
plinsko razsodišče v sestavi 
Peter Hribar, Franci Kra-
mar in Adam Mulalič.
Med delegati se je ob koncu 
zbora razvila burna razprava 
o pogojih organiziranja pri-
reditev na prostem, pred-
vsem zaradi enormnih stro-
škov s postavitvijo cestnih 
zapor, ki jih drugje v Slove-
niji ne poznajo. Tako bo zni-
žanje teh stroškov poleg pri-
zadevanja za čimprejšnjo 
izgraditev nove športne dvo-
rane in pokritega bazena 
ena izmed prioritetnih nalog 
novega vodstva zveze.

Predsednik Športne zveze Kamnik je postal 
Dušan Papež.

Športna zveza Kamnik 
z novim vodstvom

Franci Kramar

Na volilnem zboru članov so delegati izbirali novo vodstvo. 
/ Foto: arhiv ŠZ Kamnik

Podelili so priznanja za dolgoletno delo v Društvu gorske 
reševalne službe Kamnik. / Foto: Občina Kamnik

Kamnik – Lovska družina Kamnik obvešča občane, da je 
škodo na lovnih površinah, ki jo je povzročila lovna divjad, 
možno prijaviti s pisno izpolnitvijo obrazca, dostopnega 
tudi na spletni strani Občine Kamnik. V primeru škode po 
divjadi na območju Lovkse družine Kamnik naj prijave po-
šljejo na naslov: Lovska družina Kamnik, Zgornje Palovče 
10, 1241 Kamnik. M. L. 

Prijava škode po divjadi na območju  
Lovske družine Kamnik
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Domžale – Z geslom leto-
šnjega svetovnega dneva 
voda Voda za mir so Združe-
ni narodi želeli opozoriti ne 
le na vlogo vode pri povezo-
vanju ljudi, temveč tudi na 
konflikte med skupnostmi 
in državami, zlasti ko je go-
vora o dostopnosti vode in 
njeni rabi, sanitarnih stan-
dardih, prisvajanju vodnih 
virov ter onesnaževanju.
Kot je dejala predsednica re-
publike dr. Nataša Pirc Mu-
sar, je voda strateško po-
memben naravni vir. »Nekje 
je je dovolj, drugje premalo. 
Po ocenah okrog dve milijar-
di ljudi na svetu nima dosto-
pa do pitne vode. Zato so na 
mednarodni ravni nujni so-
lidarnost, odgovorno ravna-
nje in dostop do oskrbe z 
vodo kot osnovne civilizacij-
ske dobrine. Ne smemo je 
imeti za samoumevno, saj 
njena zaloga in kakovost ni-

sta neomejeni ali trajni,« je 
poudarila predsednica, ki je 
obisk izkoristila tudi za 
ogled procesa čiščenja odpa-
dnih voda in kapacitet čistil-
ne naprave, kjer sta jo v 
družbi županje Občine 
Domžale mag. Renate Kosec 
spremljala direktorica CČN 
dr. Marjetka Levstek in vod-

ja področja tehnologije in in-
vesticij Peter Cerar.
Na okrogli mizi so sodelovali 
veleposlanica Tanja Miškova, 
posebna odposlanka za vo-
dno diplomacijo na Ministr-
stvu za zunanje in evropske 
zadeve, prof. dr. Tomaž Ro-
dič, direktor Centra odlično-
sti Vesolje, znanost in tehno-

logije (Vesolje-SI) ter vodja 
vesoljske odprave za opazo-
vanje Zemlje s prvim sloven-
skim mikrosatelitom Nemo-
-HD, in mag. Emina Hadžić, 
direktorica Zavoda Krog, ne-
vladne organizacije, ki si 
med drugim prizadeva tudi 
za izboljšanje dostopa do 
vode, boljše sanitarne in higi-
enske razmere, izkoreninje-
nje revščine ter izboljšanje 
prehranske varnosti, enakost 
spolov in dostojanstveno ter 
kakovostno življenje vseh. 
Dogajanje sta spremljala tudi 
kamniški župan Matej Sla-
par in župan Občine Mengeš 
Bogo Ropotar.
Dogodek, ki ga je gostila 
CČN Domžale - Kamnik, so 
pripravila štiri strokovna 
društva in združenja s po-
dročja varstva voda – Sloven-
sko društvo za zaščito voda, 
Društvo vodarjev Slovenije, 
Društvo hidrogeologov Slo-
venije in mreža Globalno 
partnerstvo za vodo.

Na Centralni čistilni napravi Domžale - Kamnik so ob svetovnem dnevu voda, ki ga zaznamujemo 22. 
marca, pripravili okroglo mizo, ki je letos potekala pod geslom Voda za mir. Dogodka se je udeležila 
tudi predsednica republike dr. Nataša Pirc Musar.

Voda ni samoumevna

Predsednica na ogledu kapacitet CČN Domžale - Kamnik  
/ Foto: Klemen Razinger

Maša Likosar

Kamnik – V KIKštarterju v 
Kamniku bo med 12. in 14. 
aprilom potekal 4. Vseslo-
venski turistični start-up vi-
kend. Dogodek je zasnovan 
kot ustvarjalno srečanje 
umov z vseh koncev Slove-
nije, ne glede na kraj biva-
nja, poklicno ozadje ali iz-
kušnje v turizmu. Name-
njen je posameznikom in 
ekipam, ki želijo prispevati 
svoje sveže ideje k razvoju 
slovenskega turizma, in 
predstavlja izjemno prilo-
žnost za vse, ki iščejo nav-
dih, znanje in podporo za 
uresničitev svojih turistič-
nih projektov.
Letošnji konec tedna bo še 
posebno zanimiv, saj bodo 
na voljo finančne nagrade 
za najboljše ideje, in sicer 
1.200, 500 in 300 evrov, ki 
jih bo Podjetniški klub Ka-
mnik podelil najobetavnej-
šim projektom. Poleg tega 
bo Občina Kamnik objavila 
razpis v višini 25.000 
evrov za podporo uresniči-
tvi izbranih idej na obmo-

čju Kamnika, kar poudarja 
zavezanost lokalne sku-
pnosti k spodbujanju ino-
vativnosti v turizmu. Člani 
Zadruge KIKštarter bodo 
prve tri ekipe ali posame-
znike ustrezno izobrazili 
in pripravili za uspešno 
predstavitev njihovih idej 
pred Pospeševalnikom KI-
Kštarter, d. o. o., s čimer 
bodo pospešili izvedbo teh 
idej.
Dogodek združuje KIKštar-
ter, Podjetniški klub Ka-
mnik, Zavod za turizem in 
šport Kamnik, Občino Ka-
mnik in Turizem Ljubljana 
kot ključne partnerje. Sode-
lovanje je brezplačno, treba 
pa se je prijaviti. Organiza-
torji letos obljubljajo še več 
priložnosti za učenje, izme-
njavo znanj in izkušenj ter 
za mreženje z drugimi pod-
jetniki in strokovnjaki s po-
dročja turizma. Program bo 
poln delavnic, predavanj in 
praktičnih primerov, ki 
bodo služili kot priložnost 
za vse, ki želijo svoje turi-
stične ideje pretvoriti v 
uspešne projekte.

Četrti Turistični 
start-up vikend
Maša Likosar

Dr. Klemen Grošelj (Renew Europe) je od leta 
2019 poslanec v Evropskem parlamentu. De-
luje v več komisijah in delegacijah Evropske-
ga parlamenta, med drugim tudi v komisijah 
za zunanje zadeve ter za industrijo, raziskave 
in energijo.

Na enem od merjenj v Bruslju ste bili uvr-
ščeni na 9. mesto med 705 evroposlanci. 
Kaj je vaš recept za uspešno delo evrop-
skega poslanca?
Teh meritev je več, metodologije in pristopi 
so različni. Metodologija, po kateri sem bil 
na devetem mestu, meri aktivnost poslan-
cev, torej kakšno mrežo kolegov poslancev 
imaš, kako aktiven si pri vlaganju amandma-
jev in pridobivanju dosjejev ... To samo kaže, 
da sem relativno aktiven evropski poslanec. 

Lani ste Evropsko komisijo pozvali k večji 
prožnosti pri porabi sredstev za ukrepanje 
po največji naravni katastrofi v Sloveniji. 
Kako uspešna je bila vaša pobuda?
Kot veste, je Evropska komisija takrat pris-
luhnila tudi pobudi slovenske vlade. Moram 
priznati, da smo bili z njo usklajeni. S kole-
gico Ireno Jovevo sva poslala poziv komisi-
ji, da zaradi katastrofalnih poplav v Sloveni-
ji pokaže večjo prožnost pri porabi sredstev 
iz Nacionalnega načrta za okrevanje in od-
pornost, kjer so že bila sredstva, predvide-
na za protipoplavne ukrepe, in tudi še ne-
opredeljena sredstva. Z odzivom komisije 
sem relativno zadovoljen, saj smo že prejeli 
obljubljenih 400 milijonov evrov, aprila pri-
haja še nadaljnjih 300 milijonov, sredstva iz 
načrta za okrevanje in odpornost pa bomo 
lahko porabili za protipoplavne ukrepe, ki 
ne bodo samo za odpravo posledic poplav, 

ampak tudi priložnost za razvoj prizadetih 
območij. 

Prav evropska sredstva lokalne skupnosti 
najbolj zanimajo. Na kaj naj bodo te pri nji-
hovem pridobivanju in črpanju pozorne?
Zelo pomembno je, da bodo prijavljeni pro-
jekti imeli jasno opredeljene finančne načrte 
in cilje, zares pozorne morajo biti občine tudi 
na časovni okvir. Nacionalni načrt za okreva-
nje in odpornost je opredeljen do konca leta 
2026, zato morajo prijavljene projekte tudi 
uresničiti v tem časovnem okviru. Predvsem 
pa naj skušajo delati medobčinske projekte, 
ki imajo večjo možnost uspeha pri prijavi.

Predlagate tudi, da Evropska komisija 
omili birokratske obveznosti pri projektih 
do vrednosti dva milijona evrov. Zakaj?
Poenostavitev postopka pridobivanja sredstev 
za projekte do dveh milijonov evrov bi lokalne 
skupnosti ter tudi mala in srednje velika pod-
jetja zelo razbremenila administrativnih obve-
znosti ter jim olajšala prijavo in izvedbo pro-
jektov. Komisija bi skozi mehanizem merjenja 
učinkov teh projektov tudi lažje nadzorovala 
porabo sredstev. 

Zakaj ste skupaj s kolegi evroposlanci poz-
vali k začetku pristopnih pogajanj z Bosno 
in Hercegovino? 
Tako aktualna slovenska vlada kot tudi jaz si 
že ves čas prizadevava, da v Bruslju spozna-
jo, da je stabilnost Bosne zelo pomembna za 
stabilnost celotnega Zahodnega Balkana in s 
tem tudi za mir na tem območju, kar je v ži-
vljenjskem interesu Slovenije in tudi EU. To 
pomeni tudi boljše gospodarske rezultate za 
Slovenijo, ker je ta trg za nas še vedno zelo 

pomemben. Mislim, da smo bili s svojimi pri-
zadevanji za zdaj zelo uspešni. Bosni smo za-
gotovili status kandidatke, zdaj pa je čas, da 
se odprejo predpristopna pogajanja. 

Povezanost EU v prihodnosti vidite tudi 
skozi povezanost prestolnic s hitrimi žele-
znicami. Zakaj?
Na eni strani imamo med državami članicami 
EU neke vrste tekmovanje na infrastruktur-
nem področju, na drugi strani so še vedno 
velike razlike v razvitosti infrastrukture znot-
raj EU, pri čemer so potrebna vlaganja v to 
infrastrukturo za veliko držav nad njihovimi 
finančnimi zmožnostmi. EU bi morala izves-
ti nekakšen harmonizacijski ukrep, da imajo 
tudi te države hitre železniške povezave na 
enaki ravni kot bolj razviti del EU. To bi imelo 
pozitivne gospodarske in tudi nekaj politič-
nih učinkov. 

Pred vrati so nove evropske volitve, ki 
bodo 9. junija. Zakaj je pomembno, da se 
teh volitev udeležimo?
Volitve v Evropski parlament so pomembne, 
ker se marsikaj, kar nato postane del nacio-
nalne zakonodaje in sooblikuje naša življe-
nja, sprejema v Bruslju in ni nepomembno, 
kdo in kako zastopa slovenske interese. Smo 
tudi pred zelo pomembnim prelomnim tre-
nutkom, ki bo odločal o prihodnosti Evrope. 
Jaz si želim, da bi ostala povezana, da bi bila 
EU še vedno mirovni projekt in naš notranji 
gospodarski trg. Predvsem pa si želim, da bi 
prišli tudi do infrastrukturne povezanosti, 
bolj učinkovitega energetskega trga, da bi EU 
ostala tisti del sveta, kjer je blagostanje naj-
višje, kjer imamo največjo raven demokracije, 
človekovih pravic in državljanskih svoboščin z 
učinkovitim in neodvisnim sodnim sistemom 
ter tudi z robustnim socialnim sistemom.

Za povezanost evropskih prestolnic  
s hitrimi železnicami
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Resnične in namišljene 
zgodbe zdravnikov in bolni-
kov nas od nekdaj privlačijo. 
Starejši med nami se zago-
tovo še spomnimo malih si-
vo-črnih knjižnic, ki so jih 
odrasli med počitnikova-
njem na plažah jadranske 
obale množično prebirali. 

Doktor romani, v katerih so 
se odvijali vsi mogoči zapleti 
s čednimi zdravniki in pri-
vlačnimi medicinskimi 
sestrami, so še vedno pri-
vlačne vsebine. Različne 
zdravniške serije, ki jih 
menda radi pogledajo tudi 
resnične zdravnice in zdrav-
niki, od Urgence, Dr. Hou-
sa, Talentov v belem, Dr. 
Smrti do Gorskega zdravni-
ka in drugih še vedno priku-
jejo pred ekrane velik del 
prebivalstva. Mnogo teh 
zgodb najdemo tudi v knji-
gah. Da je resnično delo z 
bolniki vse kaj drugega kot 
Doktor roman, lahko bere-
mo v knjigah, ki jih pišejo 
zdravniki. Presunljiv vpog-
led v zahtevno delo in življe-
nje zdravnika nam v knjigi 
Skalpel odstre dr. Uroš Ah-
čan. David Zupančič v knjigi 

Življenje v sivi coni slikovito 
opiše doživljanje mladega 
infektologa na infekcijski 
kliniki v najbolj kritičnem 
času epidemije. Priljubljena 
je tudi humorna izpoved 
zdravnika Adama Kaya v 
knjigah Tole bo bolelo in 
Sveta noč, zgaran na moč. 
Priznani zdravnik Eldar Ga-
džijev je tik pred smrtjo iz-
dal knjigo Škarje, prosim, v 
kateri odstira delo kirurga. 
Zdravnica Urška Lunder v 
knjigi Odprto srce piše o 
tem, kako jo je doživljanje 
očetove smrti navdihnilo, da 
se je posvetila paliativni os-
krbi bolnikov. Tudi med res-
ničnimi izpovedmi bolnikov 
je na voljo nekaj izpovedi 
zdravnikov, ki so se znašli v 
bolniških posteljah. Zelo 
presunljiva je izpoved znan-
stvenice Jill Bolte Taylor, ki 

se ukvarja s preučevanjem 
možganov v knjigi Kap spoz-
nanja, v kateri opiše lastno 
možgansko kap. Ali izpoved 
nevrokirurga Paula Kalanit-
hija Ko dih postane zrak, ko 
zboli za rakom na pljučih. 
Med zgodbami bolnikov je 
presunljivo in tudi navdihu-
joče branje Beseda na r Lise 
Lynch ali Med dvema kra-
ljestvoma Sulejke Jaouad. 
Obe pišeta o svoji izkušnji z 
rakom. Med resničnimi iz-
povedmi spopadanja z bo-
leznijo je tudi knjiga naše 
sokrajanke Nine Osenar 
Kontrec V objemu življenja. 
Med izmišljenimi zdravni-
škimi zgodbami pa bo nape-
to branje Medicinska sestra 
avtorice J. A. Corrigan, 
Koma Tadeja Goloba ali Ka-
rantena priznanega zdravni-
ka Alojza Ihana.

Zgodbe zdravnikov in bolnikov
Mateja Keber

Kamnik – Razstava, ki jo je 
koordinirala kustosinja arheo-
loginja Janja Železnikar, je 
posvečena Jožefi Humar - De-
bevčevi Zefi. Bila je pastirica 

in rezbarka, ki je z neomajno 
predanostjo negovala in obo-
gatila kulturno dediščino Veli-
ke planine, Male planine in 
Gojške planine, s tem pa tudi 
širši slovenski prostor. Avtori-
ca razstave Andreja Humar 
Gruden je že pred dvema leto-
ma napisala knjigo o pastirici 
z Velike planine ter o njej po-
snela tudi dokumentarni 
film, v katerem je spremno 
besedilo bral Tone Ftičar. 
Film, ki prinaša vpogled v Ze-
fino življenje in delo, so si obi-

skovalci na odprtju razstave 
ogledali skupaj z Debevčevo 
družino, ki je prav tako pripo-
mogla, da je dediščina De-
bevčeve Zefe še danes živa.
Jožefa Humar se je rodila 19. 
aprila 1904 na Vodicah nad 

Kamnikom in pri svojih 21. 
letih začela življenje pastirice 
domačega goveda na Gojški 
planini, kar je v njej prebudi-
lo globoko spoštovanje do 
narave in njenih skrivnosti. 
Njeno ustvarjalno delo, ki 
sega od Kamnika čez meje 
Slovenije v svet, odraža izje-
mno umetniško in duhovno 
bogastvo. Zgodba Debevčeve 
Zefe je zgodba o ženski, ki je 
s svojo modrostjo in izrazno 
močjo oplemenitila življenja 
mnogih.

Maša Likosar
Kamnik – Ob praznovanju 
leta generala Rudolfa Ma-
istra in občinskega praznika, 
ki ga Kamnik v spomin na 
rojstni dan generala Rudolfa 
Maistra vsako leto praznuje 
29. marca, sta bili v torek, 
26. marca, dve prireditvi, ve-
zani na njegov rojstni dan in 
rojstno hišo.

Podoknica
Najprej je bila pred hišo po-
doknica, ki jo zbor že tradici-
onalno organizira. Letošnjo, 
19. po vrsti, so pod vodstvom 
zborovodje Uroša Gorenca 
začeli s ponarodelo pesmijo 
Slovenec sem, saj menijo, da 
je bil general ponosen, da je 
bil Slovenec. Sledile so tri 
Maistrove pesmi: Imel sem 
ljubi dve, deklamacija pesmi 
Roženkranc ter Maistrova 
kazen.
Martin Gorenc, ki je povezo-
val prireditev, je v duhu tra-
dicionalnih nagovorov poz-

val k besedi najprej Jožeta 
Ber leca ,  predsednika 
Društva general Maister Ka-
mnik, in nato kamniškega 
župana Mateja Slaparja. Oba 
sta predstavila pomen Ru-
dolfa Maistra za Kamnik in 
Slovenijo, se zboru zahvalila 
za ohranjanje tradicije in po-
vabila na številne prireditve. 
Nazadnje so zapeli še Mais-
trovo pesem Završki fantje.

Nova občasna razstava
V notranjosti Rojstne hiše 
Rudolfa Maistra je bilo nato 
odprtje nove občasne raz-
stave z naslovom Maister in 
rodni Kamnik. Pod okri-
ljem Medobčinskega muze-
ja Kamnik sta jo pripravili 
mag. Zora Torkar, direkto-
rica muzeja, in Alenka Ju-
van, vodja Rojstne hiše Ru-
dolfa Maistra, prikazuje pa 
povezavo Rudolfa Maistra z 
rodnim Kamnikom in od-
nos mesta do njega. Pojas-
nili sta, da je imel Rudolf 
Maister do svojega rodnega 

mesta poseben odnos, 
čeprav je v rojstni hiši preži-
vel le nekaj najzgodnejših 
let. Na različne načine ga je 
nato ohranjal skozi celo živ-
ljenje: na višji gimnaziji v 
Ljubljani se je spoprijateljil 
tudi s Kamničani, na pri-
mer z bratoma Josipom in 
Alojzijem Benkovičem ter 
Antonom Koželjem, Ka-
mnik pa je obiskal dvakrat. 
Po praznovanju njegove 
60-letnice leta 1934 ga je 
prihitela smrt.
Mesto Kamnik je bilo tudi v 
preteklosti ves čas ponosno 
na pomembnega rojaka in je 
to izkazalo na različne nači-
ne, kar s fotografijami, do-
kumenti in drugim gradi-
vom poudarja pričujoča 
razstava. Podelilo mu je na-
ziv častnega meščana mesta 
Kamnik (kopijo spominske 
diplome lahko vidimo v ori-
ginalnem okvirju), postavilo 
je prvi javni spomenik v nje-
gov spomin, po njem je poi-

menovalo ulico, most in po-
membne stavbe, na rojstni 
hiši je odkrilo spominsko 
ploščo, njegov rojstni dan je 
izbralo za praznovanje ob-
činskega praznika, obnovilo 
je njegovo rojstno hišo ipd. 
Poseben del razstave zajema 
tudi Rudolfove kamniške so-
sede in slavne prijatelje, in 
sicer z opisom nekaterih nji-
hovih medsebojnih stikov 
ter prikazom nekaterih nji-
hovih del. Sledimo jim lah-
ko na posebnem zemljevidu, 
ki nazorno predstavlja roj-
stne hiše številnih pomemb-
nih kamniških mož.
Nova občasna razstava, ki bo 
na ogled do 26. marca 2025 
in ob kateri je izšel tudi kata-
log, odlično dopolnjuje stal-
no razstavo Rudolf Maister – 
general, domoljub, pesnik 
in bibliofil, ki pripoveduje 
življenjsko zgodbo o genera-
lu in njegovem času ter o 
njegovem še vedno močnem 
vplivu na Slovence.

Moški pevski zbor DKD Solidarnost Kamnik je pred rojstno hišo Rudolfa Maistra - Vojanova 
organiziral tradicionalno podoknico, Medobčinski muzej Kamnik pa je v notranjosti odprl novo 
občasno razstavo Maister in rodni Kamnik.

Maister in rodni Kamnik

Katja Dolenc

Andreja Humar Gruden in Janja Železnikar ob razstavi, 
posvečeni Jožefi Humar - Debevčevi Zefi / Foto: Občina Kamnik

Medobčinski muzej Kamnik je marca na gradu 
Zaprice odprl razstavo z naslovom Jožefa Humar 
- Debevčeva Zefa.

Dediščina 
Debevčeve Zefe

Na razstavi Maister in rodni Kamnik je veliko zanimivega 
gradiva, ki povezuje generala in mesto. / Foto: Katja Dolenc

20. & 21. APRIL

• največji sejem čokolade v Sloveniji
• čokoladne degustacije
• koncerti in ulične predstave
• cirkuška in gibalna animacija
• kulinarične in ustvarjalne delavnice
• naj pralina festivala
• z nami bodo: Nipke, Leopold I.,
Rok’N Band, Masharik, 
Dunkin Devils in drugi

 

Bralna priporočila iz Knjižnice Franceta Balantiča Kamnik
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Člani Moškega pevskega zbora DKD Solidarnost Kamnik 
so pod vodstvom Uroša Gorenca organizirali že 
devetnajsto podoknico. / Foto: Katja Dolenc
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Kamnik – Skoraj enourna 
plesno-baletna predstava 
Odčarani letni časi pripove-
duje zgodbo o deklici Ofeliji, 
ki se kot vsak otrok veseli ča-
rov letnih časov. Potem pa 
neko zimsko jutro pogleda 
skozi okno in ugotovi, da 
snega ni in da zima ni več 
takšna kot nekoč. Čarovnija 
deklico popelje skozi letne 
čase, kjer je prej ustaljeni 
naravni ritem porušen. Ofe-
lija si želi, da bi bili letni časi 
spet v ravnovesju, zato se od-
loči, da je treba nekaj storiti. 
Na poti boja proti podneb-
nim spremembam odkrije 
veliko novega in spozna 
mnogo ljudi. Ji bo na koncu 
s pomočjo kamniške Veroni-
ke in belih žen z Menine 
planine uspelo leto spraviti v 
naravi in ljudem prijazen ri-
tem, je vprašanje, ki si ga z 
Ofelijo zastavi tudi gledalec 
predstave.
Ana Trojnar, ustanoviteljica, 
umetniška in pedagoška 
vodja Baletne šole Ana, po-
jasni, da vsako drugo šolsko 
leto pripravijo plesno-ba-
letno predstavo, v vmesnih 
letih pa kot zaključno pro-
dukcijo baletne šole klasični 
baletni koncert s poudar-
kom na baletni tehniki, vari-
acijah, odlomkih iz klasične-
ga baletnega repertoarja. 
Prvo pravljico so naslovili 
Biserni zaliv, a je premiero 

zaradi covida-19 dočakala 
šele drugo leto delovanja, fe-
bruarja 2022. »Do konca 
leta smo jo odplesali kar 25-
krat,« je ponosna Trojnarje-
va. »Tokrat je pravljico napi-
sala nekdanja učenka baleta 
Karolina Graj,« nadaljuje, v 
njej pa poleg učencev in 
učenk Baletne šole Ana, na-
stopajo tudi tri solistke, nje-
ne nekdanje učenke Pina 
Unk, Anita Pirc in Leda Del-
fina Steidl Porenta.
Skladateljica Uršula Jašo-
vec, ki je poskrbela tudi za 
ilustracije, in Ana Trojnar 
sta Odčarane letne čase raz-
delili v osem plesno-ba-

letnih slik. Pri skupinskih 
nastopih pridejo do izraza 
tudi simpatični kostumi – 
kostumografija je delo Ire-
ne Baš. Tako na odru 
spremljamo rožice, me-
tuljčke, kačje pastirje in vol-
kove, kmetice, prijatelje ter 
bele žene. Pod koreografijo 
in odrsko postavitev pa se 
podpisujeta Trojnarjeva in 
Tamara Divjak.
Na premieri je Ofelijo odple-
sala Pina Unk, po šestih le-
tih premora smo v drugi so-
listični vlogi, vlogi kamniške 
Veronike, ki se v predstavi 
spremeni iz kače nazaj v 
princeso, lahko spremljali 

tudi Ano Trojnar. V nadalj-
njih predstavah se solistke 
izmenjujejo. »Vse tri so-
listke so se naučile obe soli-
stični vlogi, Ofelijo in Vero-
niko, in se bodo na 
predstavah izmenjevale,« 
pojasni.
V mesecu marcu je Dom 
kulture Kamnik gostil še ne-
kaj ponovitev Odčaranih let-
nih časov, predstava pa apri-
la prihaja v Kulturni dom 
Radomlje. Tisti, ki jih zani-
ma celotna pravljca, po kate-
ri je nastala letošnja plesno-
baletna predstava, jo lahko 
preberejo na spletni strani 
Baletne šole Ana.

Alenka Brun

Volčji Potok – Razstavo o 
Souvanih so sicer v Arbore-
tumu Volčji Potok predstavi-
li že jeseni 2017, konec leta 
2019 so jo razširili v multi-
medijsko predstavitev, 
umestili pa so jo v pritličje 
Galerije Janeza Boljke, ki 
stoji v srcu Souvanovega 
parka. Slednji po površini 
obsega sedmino današnjega 
Arboretuma, a predstavlja 
njegov dragoceni osrednji 
del in historično jedro zava-
rovane kulturne dediščine.
V začetku letošnjega marca 
so v Arboretumu povabili še 
na predstavitev dveh fotoal-
bumov, ki so ju lani dobili 
na vpogled z dovoljenjem, 
da ju smejo preslikati. Gre 
za osebna albuma Helene 
Souvan in njene hčere Elze, 
poročene Rudež.
V uvodnem delu predstavi-
tve je Matjaž Mastnak ko-
mentiral oba albuma in foto-
grafije, med katerimi je 
veliko takih, ki so jih tudi 

sami videli prvič. Album 
Helene Souvan je zanimiv 
zato, ker v njem ni klasičnih 
družinskih fotografij, tem-
več veliko skrbno izbranih 
posnetkov iz parka in slike z 
izletov v slovenske in tuje 
gore. Skozi izbor slik in za-
pisov k njim lahko prepo-
znamo Helenin odnos do 
parka kot zelo oseben in 

drugačen, kot smo ga pozna-
li doslej. V Elzinem albumu 
so drugi posnetki z drugač-
no likovno govorico, ravno 
tako pa naletimo na fotogra-
fije z istega izleta na Južno 
Tirolsko kot v Heleninem 
zvezku. Fotografije so črno
-bele in opremljene z zapisi 
v nemščini. Albuma naj bi 
nastala leta 1933, a letnice 

niso navedene pri vseh foto-
grafijah.
Magda Merhar, absolventka 
krajinske arhitekture z lju-
bljanske Biotehniške fakul-
tete, nas je tudi s predstavi-
tvijo svojega magistrskega 
dela vrnila v čas obeh Souva-
novih žensk, njunega vsak-
dana v parku in na potova-
njih. S pomočjo posnetkov 
smo občutili prostor, kot sta 
ga doživljali, in izbrane loka-
cije lahko primerjali z da-
našnjim stanjem. Ugotavlja, 
da so prostori v Arboretumu 
res zelo raznoliki, ravno fo-
tografije pa so bile tisto, na 
kar se je najbolj naslanjala. 
Prav zaradi njih jo je tema 
tudi tako pritegnila. Na kon-
cu vsakega poglavja o dolo-
čenem območju, ki ga je v 
nalogi raziskovala, je dodala 
še ilustracije, ki po njenih 
besedah predstavljajo po-
memben del, saj je na ta na-
čin lahko pokazala, kako je 
ona začutila prostor sedaj in 
kako bi se počutila v času 
Souvanov.

Alenka Brun

Kamnik – S fotografsko 
razstavo, ki so jo poimenova-
li Spomini na Maistra, so čla-
ni Foto kluba Kamnik oboga-
tili niz dogodkov, ki po vsej 
državi potekajo v sklopu Ma-
istrovega leta. Skozi fotograf-
ski objektiv so oživeli spomi-
ne na kamniškega rojaka in 
ga predstavili kot zgodo-
vinsko osebnost, ki je soobli-
kovala našo državo. Predse-

dnica kluba Polona Smolni-
kar je ob odprtju pojasnila, 
da so poleg lokalnih spomi-
nov zajeli tudi Maistrove sle-
di po vsej Sloveniji, ki segajo 
od njegovih pomembnih po-
stojank do začasnih domov. 

Razstava tako ne postavlja le 
vprašanja, kdo je bil Maister, 
temveč tudi, kakšen pomen 
ima za nas danes.
Maistrovih spominov so se 
fotografi lotevali s klasičnim 
dokumentarnim pristopom, 
ki ga občasno prekinejo s so-
dobnejšimi interpretacijami. 
Večinoma so predstavljeni 
spomeniki Rudolfu Maistru 
iz različnih krajev, vključno 
z objekti, ki so povezani z 
njim. Najstarejša fotografija 

na razstavi po besedah 
Smolnikarjeve sega v leto 
1970 in prikazuje okolico 
Kamnika ob postavitvi spo-
menika na Trgu talcev. Iz-
bor raznolikih fotografij je 
pripravil Tomaž Berčič.

Maša Likosar

V mesecu marcu je Dom kulture Kamnik gostil premiero in ponovitve plesno-baletne predstave 
Odčarani letni časi domače Baletne šole Ana.

Odčarani letni časi

S pomočjo starih fotoalbumov dveh Souvanovih žensk, Helene in Elze, lahko bolje razumemo 
sedanjost in preteklost, njun odnos do parka.

Fotoalbuma Helene in Elze

Zid kreativne četrti Barutana bo do poletja krasilo 
štirinajst fotografij, ki jih je ustvarilo deset članov 
Foto kluba Kamnik.

Maistrovi spomini 
skozi objektiv

Razstavo Spomini na Maistra je predstavila predsednica 
Foto kluba Kamnik Polona Smolnikar. / Foto: Maša Likosar

Fotografije pripovedujejo tudi zgodbe o tem, kako so člani 
družine Souvan preživljali prosti čas. / Foto: Alenka Brun

OO SDS Kamnik vabi na

Petek, 12. april, ob 18:30,
Knjižnica Franceta Balantiča,

Ljubljanska cesta 1, 
Kamnik

POGOVORNI VEČER

SLOVENIJA IN EVROPA
AKTUALNI IZZIVI

Romana Tomc in Aleš Hojs

Na travniku, polnem cvetlic in metuljčkov, okoli Ofelije poletijo še kačji pastirji ...  
/ Foto: Alenka Brun
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Mekinje – Osrednji namen 
projekta, pri katerem JZKK 
sodeluje z Občino Kamnik, 
Sadjarsko-vrtnarskim dru-
štvom Tunjice in Društvom 
podeželskih žena Moravče, 
je ohranitev in pomladitev 
travniškega visokodebelnega 
sadovnjaka ob Samostanu 
Mekinje, ki je poleg sadov-
njaka v Tunjicah edini stro-
kovno vzdrževani tovrstni 
sadovnjak na območju LAS 
Srce Slovenije. Med številni-
mi cilji projekta sta ob zago-
tovitvi trajnostnega in sona-
ravnega razvoja samostana 
kot spomenika lokalnega po-
mena ter izboljšanja krajin-
ske urejenosti lokalnega 
okolja tudi spodbujanje 
okoljske ozaveščenosti in 
povečanje lokalne samooskr-
be s hrano. Ker so visokode-
belni sadovnjaki pomemben 
življenjski prostor številnih 
rastlinskih in živalskih vrst, 
bo imela ureditev sadovnja-
ka hkrati velik vpliv na ohra-
njanje biotske raznovrstno-
sti. To, kakor tudi opraševa-
nje drevja v času cvetenja, 
bodo izvajalci projekta pod-
prli s postavitvijo t. i. hotela 
za žuželke v obliki skulptu-
ralnega suhozida.
Zainteresirani javnosti bodo 
projekt približali s številni-
mi predavanji in delavnica-
mi, namenjenimi različnim 
starostnim in družbenim 
skupinam. Udeleženci se 
bodo lahko seznanili s stari-
mi sortami sadja, pridobili 
osnovne veščine gojenja dre-
ves, denimo cepljenja, in se 
podali na razburljivo pot tra-
dicionalne kulinarike, pove-
zane s pridelanimi sadnimi 
sortami. Da ta pot ne bi uto-
nila v pozabo, bo ob koncu 
projekta javnosti na voljo 
zloženka, v kateri bodo zbra-
ni tradicionalni »sadni« re-
cepti. Zbiranje receptov se je 
sicer začelo že lansko jesen, 
tako s pomočjo šol, ki delu-
jejo na območju LAS, kot s 
pomočjo članic Društva po-
deželskih žena Moravče. V 
zloženki bodo zasijali tudi 
recepti, ki so jih ohranile 
sestre uršulinke.

Obnova dvorane Galerija
Ker je v interesu Mekinjske-
ga samostana kakovostna iz-
vedba vseh naštetih dejavno-
sti oziroma vsebin, so v 
okviru projekta že novembra 
lani začeli obnavljati dvora-
no Galerija v pritličju samo-
stana. Obnova prostora v iz-
meri 56 kvadratnih metrov 
je bila zaključena v začetku 
leta, prostor pa so opremili s 

50 konferenčnimi stoli in 
dvema mizama. Kot je poja-
snila direktorica JZKK Irena 
Gajšek, so za potrebe kulina-
ričnih delavnic kupili pre-
mični kuhinjski pult z vgra-
jeno pečico in kuhalnimi 
površinami. »Zaradi raznoli-
ke opreme je dvorana večna-
menska, uporabljali jo bomo 
za različne dogodke, ki se jih 
lahko udeležijo večje skupi-
ne obiskovalcev. Do danes 
smo v njej sicer izvedli dve 
delavnici izdelave potic in 
drugih kvašenih peciv ter in-
tenzivne vaje pevskega zbo-
ra.« Direktorica je poudarila, 
da bodo v drugi fazi projek-
ta, ki se začne aprila in za-
ključi čez eno leto, v dvorani 
izvajali kuharske delavnice z 
recepti, vezanimi na stare 
sorte sadja.

Ureditev sadovnjaka
S koncem marca se je torej 
zaključila prva faza dveletne-
ga projekta, ki je po direkto-
ričinih besedah potekala v 
skladu z načrti. JZKK je tako 
že lansko pomlad pri krajin-

ski arhitektki Marti Vahtar z 
Inštituta za celostni razvoj in 
okolje (ICRO) naročil pripra-
vo načrta za ureditev sadov-
njaka. Krajinska arhitektka 
je pojasnila, da je bilo treba 
ob pripravi načrta upoštevati 
več dejavnikov. »Zadostiti je 
bilo treba željam Občine Ka-
mnik glede nadaljnje upora-
be lokacije za različne prire-
ditve in željam JZKK glede 
prenove sadovnjaka, hkrati 
pa je bilo treba ohraniti po-
tenciale prostora, razmisliti 
o njegovi prihodnji rabi. Na 
eni strani to pomeni, da je 
zagotovljen prostor za more-
bitno izgradnjo oziroma 
oblikovanje dodatnih prizori-
šč, na drugi pa, da bodo zasa-
jena drevesa mirno uspevala 
še naslednjih petdeset let.«
Kot je še poudarila Marta 
Vahtar, je izvedba krajinske-
ga načrta možna le ob upo-
števanju določenih kultur-
novarstvenih pogojev. V 
juliju 2023 sta strokovnjaka 
Gašper Rutar in Tomaž Jeri-
na s Centra za preventivno 
arheologijo zato izvedla 

predhodne arheološke geo-
radarske raziskave na samo-
stanskem dvorišču, v malem 
in velikem samostanskem 
atriju in na zeliščnem vrtu. 
Odkrili so zanimive odboje 
morebitnih ostankov visoke-
ga arheološkega potenciala, 
vendar kasnejši postopki s 
sondiranjem sadovnjaka teh 
potencialov niso potrdili.

Zasadili dvaindvajset 
dreves
Z letošnjim marcem je na-
posled stekla krovna dejav-
nost projekta, zasaditev sta-
r ih  udomačenih  in 
avtohtonih vrst sadnega 
drevja. Kot je pojasnil Valen-
tin Zabavnik, predsednik 
S a d j a r s k o - v r t n a r s k e g a 
društva Tunjice, so v samo-
stanskem sadovnjaku zasa-
dili 22 dreves, in sicer 8 
jablan, 9 hrušk, 2 kakija, 2 
marelici in 1 figo, pri čemer 
ena od najstarejših sort 
jablane, zlata parmena, izvi-
ra iz 16. stoletja, natančneje 
iz leta 1508. »Vedeti je treba, 
da je večina sort samoniklih, 
torej je narava zanje poskr-
bela sama, tiste posebno 
okusne pa so ljudje nato 
vzgajali naprej,« je povedal 
izkušeni sadjar in dodal, da 
si želijo v društvu javnosti 
predstaviti ne le stare sorte, 
temveč tudi izgubljeno sad-
jarsko znanje, ki bo, če s sa-
mooskrbo mislimo resno, 
postalo ključno. »Upamo, da 
bomo vzbudili zanimanje za 
ta znanja in veščine – pred-
vsem med mladimi, ki se 
redko odločajo za kmetoval-
ske poklice. S tako dinamič-
no zastavljenim projektom 
bi nam že moralo uspeti na-
rediti korak naprej«.

Ana Schnabl

Sadjarji pri delu / Foto: arhiv JZKK

Kamnik – Med 5. in 7. apri-
lom bodo v Gimnaziji in 
srednji šoli Rudolfa Maistra 
Kamnik potekale delavnice 
Alexandrove tehnike. Ude-
ležba na prvi, ki bo na spore-
du v petek, 5. aprila, med 19. 
uro in 20.30, bo brezplačna. 
Delavnico bo vodil Richard 
Brennan, svetovno priznan 
učitelj Alexandrove tehnike 
in avtor prve knjige o 
Alexandrovi tehniki, preve-
dene v slovenski jezik Znova 
v Ravnovesju. Naučili se 
boste, kako lahko s pomočjo 
Alexandrove tehnike zmanj-
šate bolečino, izboljšate gi-
banje, dihanje, glas ali na-
stop.
V soboto, 6. aprila, bo med 
10. in 14. uro delavnica na-
menjena posameznikom, ki 
bi radi optimizirali svoje gi-
banje. Vsebina bo primerna 
za rekreativne in profesio-
nalne športnike, profesorje 
športne vzgoje, osebne tre-
nerje, učitelje različnih 

somatskih tehnik. Na delav-
nici boste raziskovali, na 
kakšne načine lahko zmanj-
šujemo mišično napetost in 
kako lahko stanje optimalne-
ga mišičnega tonusa kasneje 
prenesemo v različne gibal-
ne naloge in športne aktiv-
nosti.
Zadnji dan, prav tako med 
10. in 14. uro, bo potekala 
delavnica za vse, ki si želijo 
izboljšati svoje dihanje, 
rabo glasu in svoj nastop. 
Vsebina bo primerna za 
glasbenike, pevce, igralce, 
učitelje in vse, ki javno na-
stopajo in pri svojem delu 
uporabljajo svoj glas. Nauči-
li se boste popuščati napeto-
sti v vratu, grlu, prsnem 
košu in hrbtenici, udeležen-
ci pa bodo spoznali tudi 
osnove aktivnega počitka, ki 
omogoča sprostitev odvečne 
napetosti v hrbtenici ali 
sklepih in ga lahko vsako-
dnevno izvajamo doma.
Vsi udeleženci bodo deležni 
tudi lekcije Alexandrove teh-
nike.

Maša Likosar

Alexandrova 
tehnika v Kamniku

Javni zavod za kulturo Kamnik (JZKK) je marca lani pri Lokalni akcijski skupini (LAS) Srce Slovenije 
uspešno kandidiral za pridobitev projekta Znanje preteklosti za zdravo prihodnost, ki ga sofinancirata 
Evropska unija iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja in Republika Slovenija v okviru 
Programa razvoja podeželja RS 2014–2020.

S sadnih dreves v 
knjigo in na krožnik

Obnovljena dvorana Galerija bo služila izvedbi kuharskih 
delavnic in manjših dogodkov. / Foto: arhiv JZKK
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Skozi dogajanje je tekmoval-
ce in gledalce popeljal kariz-
matični povezovalec Uroš 
Bitenc, ki je z nalezljivo po-
zitivno energijo prispeval k 
prijetnemu tekmovalnemu 
vzdušju. Obiskovalci so ime-
li tudi priložnost poskusiti 
srečo na srečelovu, se foto-
grafirati v foto kotičku in se 
okrepčati s hrano in pijačo. 
Kljub tekmovalnemu vzduš-
ju sta bili na prireditvi osre-
dnji medsebojna podpora in 
solidarnost. Po napetih dvo-
bojih so vsi skupaj ponosno 
dvignili pokal, vendar tokrat 
ne le za zmagovalce na igri-
šču Športne dvorane Ka-
mnik, temveč predvsem za 
zmago solidarnosti. S proda-
jo srečk, prijavami ekip na 
turnir in prostovoljnimi pri-
spevki so skupaj zbrali 2545 
evrov.
Teden kasneje so organiza-
torji s Tržnico slaščic v sre-
dišču Kamnika poskrbeli za 
razvajanje s sladkimi dobro-
tami izpod rok njihovih čla-
nic. Postavitev stojnice je 
omogočila Občina Kamnik, 
sladice pa je speklo deset 
prostovoljk, poleg njih pa 
tudi Ana iz Leana sweets in 
Hana iz Sweet dreams by 
Hana. Dan prodaje slaščic je 
bil v znamenju padavin, a so 
kljub temu zbrali 965 evrov.
Tretji konec tedna v marcu 
je minil na Sv. Primožu nad 

Kamnikom. V soboto dopol-
dne so taborniki Roda bistri-
ških gamsov pekli palačinke, 
najmlajši pohodniki pa so 
lahko oba dneva na poti do 
vrha iskali skriti zaklad. Prvi 
dan so kljub slabemu vre-
menu zaključili v prijetnem 
vzdušju z nastopom skupin 
Cherry Flavoured in Before 
time. V nedeljo so dogajanje 
popestrili trije ansambli, in 
sicer Ansambel Luka Razpo-
tnika, Ansambel Roka Ka-
stelca in Ansambel Jutro. 
Vsi pohodniki so se lahko 
okrepčali z golažem. Tudi 
na Sv. Primožu so imeli bo-
gat srečelov, ki so ga omogo-
čili številni donatorji. Ob 
koncu tedna so zbrali 2080 
evrov prostovoljnih prispev-

kov, od zbranih podpisov pa 
je podjetje Calcit prispevalo 
še dodatnih 500 evrov. Na 
pomoč jim vselej priskoči 
tudi Peter Uršič, oskrbnik 
koče na vrhu Sv. Primoža.
V času Dobrodelnega marca 
je potekala tudi spletna draž-
ba treh dresov s podpisi no-
gometašev, ki so med naj-
bolj gorečimi navijači poželi 
veliko zanimanja. Drese je 
priskrbel Nogometni klub 
Domžale, z dražbo pa so 
zbrali 145 evrov.
Kamniški študentje se za-
hvaljujejo vsem posamezni-
kom, ki so darovali, prosto-
voljcem, ki so prispevali svoj 
čas, in vsem organizacijam, 
ki so podprle njihova priza-
devanja.

Zbrali več kot deset 
tisoč evrov

Kamnik – V sredo, 26. mar-
ca, je bila v jedilnici Osnovne 
šole 27. julij Kamnik v poča-
stitev praznovanja občinske-
ga praznika in leta generala 
Rudolfa Maistra izvrstna pri-
reditev Potujemo v Kamnik. 
Kdo gre z nami?, ki so jo 
učenci, učitelji in drugi de-
lavci šole pripravili z name-
nom, da bi med potovanjem 
po Kamniku na igriv način 
predstavili znane osebnosti 
in njihove dosežke, srečanja 

z njimi pa začinili s pesmi-
mi, skladbami, igrami, plesi 
in običaji. Učenci šole so na-
stopili v različnih vlogah, 
igrali na blokflavte, se igrali, 
poskakovali na Maistrovo ko-
vačnico, deklamirali, plesali 
in peli v otroškem in mladin-
skem pevskem zboru šole.
Po uvodnem nagovoru ravna-
teljice šole Jasne Lampe, ki je 
pozdravila celotno občinstvo 
in se za obisk posebej zahvali-
la predsednici Nataši Pirc 
Musar, so se otroci najprej 
srečali z Veroniko in njeno 
zgodbo na Malem gradu, s ka-
terega že dolgo opazuje me-
sto. Omenila je nekaj zname-
nitih Kamničanov, ki so se 
nato predstavili občinstvu: ge-

neral Rudolf Maister, slikar 
Ivan Vavpotič, zdravnik Jurij 
Starovašnik in igralka Marija 
Vera. Spomnili so se še na 
Avsenikovi pevki Emo Pro-
dnik in Jožico Kališnik ter 
znano pesem Slovenija, od 
kod lepote tvoje, na katero so 
plesalci zaplesali valček, na 
kantavtorico Manco Berlec in 
ljudsko umetnico Kati Turk, 
ki je zapisala pesem o siru tr-
niču. Po simpatični deklama-
ciji je sir prejela predsednica 
države. V videoprispevku so 
se pogovarjali še z alpinistom 

Markom Prezljem in atletinjo 
Marušo Mišmaš Zrimšek.
Nazadnje je pred mikrofon 
stopila predsednica države 
Nataša Pirc Musar, ki je otro-
štvo in mladost preživela v 
Kamniku. Povedala jim je, da 
je kot otrok večkrat preživlja-
la popoldneve v njihovi šoli 
in da ima nanjo lepe spomi-
ne. »Tu so me nahranili, tu 
sem delala domačo nalogo, 
se učila in igrala, medtem ko 
sem čakala na starše, da me 
pridejo iskat po službi.« 
Predstava ji je bila zelo všeč 
in je iskreno čestitala vsem 
nastopajočim in učiteljem. 
Kljub napornemu urniku je 
bila vesela, da je preživela čas 
v njihovi družbi. »Ste sončki 

in imejte se radi, tako kot 
prepevate v šolski himni.«
Ob zaključku je ravnateljica 
Jasna Lampe pohvalila otroke 
za res odlično izvedeno prire-
ditev in se zahvalila sodelav-
cem za trud. Pojasnila je, da 
so lani dobili himno V šoli na 
konc' mesta, ki so jo na pod-
lagi skladbe Hiša nasprot' 
sonca posneli skupaj z glas-
benikom Petrom Lovšinom, 
ki je bil tudi v občinstvu. Po-
leg številnih staršev, sorodni-
kov in prijateljev so si prire-
ditev ogledali tudi župan 

Občine Kamnik Matej Sla-
par, podžupan Občine Ko-
menda Aleš Marinko in še 
nekaj visokih gostov.
Praznovanje občinskega pra-
znika so z različnimi priredi-
tvami zaznamovali tudi na 
nekaterih drugih osnovnih 
šolah v Kamniku in okolici: 
na OŠ Šmartno v Tuhinju s 
prireditvijo Skupna vandra-
nja kdove kam, na OŠ Marije 
Vere v Kamniku s prireditvi-
jo Mi smo svet, mi smo otro-
ci, na Duplici z odprtjem go-
stujoče razstave o življenju in 
delu Rudolfa Maistra, na OŠ 
Toma Brejca pa skupaj z 
Glasbeno šolo Kamnik s pri-
reditvijo Maistrov dan v Mai-
strovem letu.

Katja Dolenc

Učenci in učitelji Osnovne šole 27. julij Kamnik so pripravili zanimivo, 
poučno in simpatično šolsko prireditev z naslovom Potujemo v Kamnik. 
Kdo gre z nami?, na kateri se je med številnimi Kamničani, ki so jih na 
potovanju srečali, kot slavnostna govornica predstavila tudi predsednica 
države Nataša Pirc Musar.

Tudi predsednica 
potovala v Kamnik

Šmartno v Tuhinju – Na 
Osnovni šoli Šmartno v Tu-
hinju je zopet zadišalo po 
pomladi, kar se je začutilo 
na prireditvi, ki je potekala 
že nekaj dni pred uradnim 
začetkom tega letnega časa, 
in sicer 19. marca. Na njej so 
sodelovali učence in učenke, 
ki so pod vodstvom mentor-
jev staršem ter ostalim učen-
cem in učiteljem pokazali, 
kaj so se novega naučili, kaj 
so ustvarili in kaj doživeli.
V svet glasbe nas je prijetno 
popeljal otroški pevski zbor 

s pesmijo Skupaj lažje ra-
stemo, nato pa je mikrofon 
prevzela devetošolka Zala, 
ki je ob Mančini kitarski 
spremljavi zapela pesem Ne 
bodi kot drugi, s čimer sta 
obe dokazali svoj nesporni 
glasbeni talent. Otroški pev-
ski zbor je nato pod vod-
stvom učitelja Petra Poga-
čarja odpel še pesem Če bi 
se svet nazaj vrtel, ki so jo 
obogatili še z gibalno inter-
pretacijo, ki je marsikoga 
nasmejala. Za največ smeha 
pa so poskrbeli osmošolci, 
ki so deklamirali nekaj pe-
smi iz zbirke Ferija Lainšč-

ka z naslovom Ne. Svojo 
plesno zvrst umetnosti je 
tokrat predstavil Aleksan-
der, ki je z domiselno kore-
ografijo navdušil vse zbra-
ne.
Člane otroškega pevskega 
zbora so nato zamenjali 
malce starejši člani mladin-
skega pevskega zbora, ki so 
med drugim blesteli z izved-
bo pesmi Viva la vida. Glas-
benim notam pa sta ubrano 
sledila in pričarala posebno 
vzdušje trobentača David in 
Ažbe. Svoje igralske sposob-
nosti so pod mentorstvom 
Alenke Stopar dokazale 
šestošolke, ki so na prav po-
seben način dramatizirale 
dogajanje v podvodnem sve-
tu, kamor je povodni mož 
pripeljal Urško in kjer je ta 
naletela na nenavadna bitja.
Na koncu je uvodne misli 
ravnateljice Darje Krašovec 
o dobrodelnosti povzel film 
Umetnost srce oživi, ki je 
delo učencev, ki so samo-
stojno opravili s snema-
njem, režijo in montažo. Le 
da sta bila končna izdelka, ki 
se razlikujeta v nekaj nian-
sah, letos kar dva. Prireditev 
sta hudomušno vodila Petra 
in Andrej.

Skupno vandranje kdo ve kam
Maja Levec

DOBRA OGRAJA, 
DOBRI SOSEDJE.

Šestošolke so na prav poseben način dramatizirale 
dogajanje v podvodnem svetu. / Foto: arhiv šole

Skupaj zmoremo več. / Foto: Blaž Plut

1. stran

Klemen se je predstavil kot general Rudolf Maister in nosil čisto pravo uniformo.  
/ Foto: Katja Dolenc
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Stahovica – Letošnja, že 28. 
izvedba Gorskega teka k Sv. 
Primožu se je ponašala z več 
nazivi. Bil je prva tekma za 
Pokal Slovenije v gorskih 
tekih in Prvenstvo Slovenije 
za otroške kategorije, poleg 
tega so najmlajši tekači tekli 
tudi za Pokal Calcita. Tek je 
bil hkrati prva tekma Tekaške-
ga pokala Občine Kamnik. Že 
vrsto let je posvečen prazno-
vanju občinskega praznika in 
sodi med pet najbolj priljub-
ljenih tekov v Sloveniji.
Dušan Papež, predsednik 
Združenja za gorske teke in 
novi predsednik Športne zve-
ze Kamnik, je predstavil 
gorske teke na domači sceni, 
na svetovni pa Tomo Šarf, 
predsednik svetovne zveze za 
gorske teke. O pomenu teka 
za občino je spregovorila Ro-
mana Učakar, podžupanja 
Občine Kamnik. Na cilju je 
vseh 162 tekačev pričakala 
velikonočna pojedina, mladi 
tekači so se posladkali še z 
velikonočnimi zajčki. Točno 
ob 12. uri je pri cerkvici zado-
nela slovenska himna.
Najprej so razglasili najbolj-
še tri za Prvenstvo Slovenije. 
Naziv državnega prvaka, po-
kal in medaljo so si pritekli 

Svit Bizant, Katarina Kle-
menc, Jurij Humbel, Taja 
Kravanja, Lukas Dovnik, 
Živa Remic. Mateja Pančur 
se je uvrstila na drugo mesto. 
Tretje mesto sta zasedla Inti 
Krkoč in Joža Matjaž Šerke-
zi, oba iz KGT Papež. Meda-
lje jim je podelil Dušan Pa-
pež, predsednik združenja.
Sledila je podelitev praktič-
nih nagrad najboljšim za 
Pokal Slovenije in Tekaški 
pokal Občine Kamnik. No-
vost letošnjega teka je bila 
kategorija cicibani/ciciban-
ke, tekli so za Pokal Calcita. 
Najmlajši Calcitovi tekači so 
zasedli zmagovalne stopnič-
ke, in sicer prvo mesto Luj 
Kemperl, drugo Naja in 
Neža Kregar ter tretje Ava-
neli Jeglič. Med Papeževimi 
najmlajšimi je bila zmago-
valka Lija Zamljen. Nagrade 
jim je podelil Ivan Urh. 
Zmagovalec med mlajšimi 
dečki je bil Nik Mali (OŠ 
Šmartno), med deklicami pa 
Eva Korošec (AT Trisport Le-
losi). Podeljevalec je bil To-
maž Jarc, delegat tekme. V 
kategoriji mladinke/mladin-
ci sta zmagala Klara Močnik 
in Tine Žižmond (oba KGT 
Papež). Tretje mesto je zase-
del Jan Žiga Novak (AK 
Olimpija).

Med člani A je zmagal Ti-
motej Bečan, 4. je bil Nejc 
Uršič, 6. David Vogrin, 8. 
Matic Tevž, 13. Gregor Mla-
kar, 14. Domen Vogrin, 18. 
Aleš Prelovšek (vsi KGT Pa-
pež). Pri članih B je bil drugi 
Andrej Nastran, 6. Miha Pa-
gon (oba KGT  Papež), med 
članicami je bila Tanja Kom-
pan (Trisport Lelosi) druga. 
Nagrade jim je podelila Ro-
mana Učakar, podžupanja 
Občine Kamnik.
Pri veteranih A je zmagal Mi-
ran Cvet, Marko Spruk je bil 
tretji, med veterani B je bil 
zmagovalec Lado Kveder 
(ŠKD Mekinje), drugi Bojan 

Galin (KGT Papež), 4. Miran 
Škrbinc (ŠD Šmartno), 6. 
Franci Sušnik, 8. Rajko Sr-
šen, 9. Mali Karol (KGT Pa-
pež). 10. Vinko Kušar (Ubogi 
prfoksi). Med veterankami so 
prva štiri mesta zasedle teka-
čice KGT Papež: Petra 
Miklavčič, Urška Trobec, Ivi-
ca Žlogar, Dragica Cvišić. Da 
so šle nagrade v prave roke, je 
poskrbel Peter Uršič.
Najboljšim petim moškim in 
ženskam absolutno je bogate 
praktične in denarne nagra-
de izročil Ivan Urh, dolgole-
tni organizator in duša teka. 
Tekači letos niso presegli re-
korda iz leta 2002.

Mira Papež

Prireditev ne bi uspela brez dolgoletnih sponzorjev in 
donatorjev ter prostovoljcev, ki pomagajo vsa leta.  
/ Foto: arhiv organizatorja

Lendava, Murska Sobota – 
V soboto, 23. marca, je v 
Lendavi potekalo državno 
prvenstvo v judu za mlajše 
kadete in mlajše kadetinje v 
kategoriji U16, ki je privabi-
lo številne mlade judoiste iz 
celotne Slovenije. V ospred-
ju dogajanja so bili izjemni 
nastopi tekmovalcev in tek-
movalk Judo kluba Ippon 
Kamnik, ki so pokazali svoj 
talent in vztrajnost ter si pri-
služili spoštovanje in doseg-
li odlične rezultate.
Največje navdušenje je ned-
vomno povzročila Nastja 
Drakšič Koštomaj, ki je s su-
verenimi predstavami osvo-

jila naslov državne prvakinje 
v kategoriji U16. Zagnanost 
in tehnična dovršenost sta ji 
prinesli najvišjo stopničko 
na zmagovalnem odru, kar 
je rezultat izjemnega trenin-
ga in predanosti temu špor-
tu. Poleg nje sta sijajno na-
stopila tudi Teo Bizjak in 
Timeja Starovasnik, ki sta si 
prislužila naziv državnih 
podprvakov. Njuna vztraj-
nost in borbenost sta ju po-
peljali do izjemnega uspeha, 
ki ju uvršča med najboljše 
mlade judoiste v državi. Na 
tretjo stopničko sta stopila 
Jošt Arbajter in Rok Ravni-
kar, ki sta s svojimi odlični-
mi predstavami dokazala 
svoj talent in trdo delo. Nju-
na vztrajnost je bila nagraje-
na s tem prestižnim dosež-
kom, ki ju bo zagotovo 
motiviral za nadaljnje tre-
ninge in tekmovanja.
Medtem ko so se nekateri iz-
kazali s stopničkami, pa je 
Karim Veinhandl dosegel iz-
jemno peto mesto. Čeprav 
mu je za las ušla kolajna, je 
svoj napredek pokazal s kar 
štirimi zmagami in na kon-
cu v borbi za kolajno meda-
ljo iz rok izpustil zaradi ne-
varne tehnike, kjer mu je 
sodnik dosodil kazen.
Pohvala pa gre tudi preosta-
lim trem tekmovalcem, to so 
Tim Pavlič, ki je letos komaj 

začel trenirati judo in je že 
konkurenčen na tatamiju, 
ter Leon Adrović in Martin 
Zupančič, ki sta pokazala ve-
liko zagnanost in dobre bor-
be, a sta tokrat v številni ka-
tegoriji in močni konkurenci 
žal ostala brez uvrstitve.

Dvojna zmaga in 
osvojena pokala
V soboto, 16. marca, je bil za 
Judo klub Ippon Kamnik iz-
jemno ponosen in nepoza-
ben dan. Na uradnem tek-
movanju, Pokalu Murske 
Sobote, so tekmovalci in tek-
movalke v kategorijah starej-
ših dečkov in deklic U14 ter 
mlajših kadetov in kadetinj 
U16 dosegli izjemne rezul-

tate, osvojili odlično ekipno 
drugo mesto in se domov 
vrnili z dvema bleščečima 
pokaloma.
Ekipa Judo kluba Ippon Ka-
mnik je navdušila s svojimi 
izjemnimi nastopi. Med šte-
vilnimi vrhunskimi tekmo-
valci so se posebno izkazali 
Stepan Kholodov, Zakhar 
Kholodov, Aleks Kolenko in 
Nastja Drakšič Koštomaj, ki 
so dosegli prva mesta v svo-
jih kategorijah ter zasluženo 
stopili na najvišje stopničke 
zmagovalnega odra.
Vendar pa ni šlo samo za po-
samične uspehe, temveč tudi 
za odlično ekipno poveza-
nost in sodelovanje, kar se je 
izkazalo v osvojenem dru-
gem mestu med kar 35 tek-
movalnimi klubi. Leon Adro-
vić, Pavle Ilić, Jošt Arbajter, 
Teo Bizjak, Alex Malgaj in 
vsi drugi člani ekipe so s svo-
jimi borbenimi nastopi in 
vztrajnostjo prispevali k 
temu izjemnemu dosežku.
»Tekmovanje je bilo resnič-
no izjemno. Veseli nas, da 
smo lahko pokazali svoje 
najboljše, in to ne le posa-
mično, temveč tudi kot eki-
pa. Zmagi v svojih kategori-
jah in osvojena pokala sta le 
pika na i našemu trdemu 
delu in predanosti,« je pove-
dal trener ekipe, ponosen na 
svoje varovance.

Katarina Kumer

Judo klub Ippon Kamnik je z Nastjo Drakšič 
Koštomaj v Lendavi prišel do novega naslova 
državne prvakinje. Teden dni pred tem je 
zablestel na Pokalu Murske Sobote z dvojno 
zmago in osvojenima pokaloma.

Do dvojne zmage in 
državne prvakinje

Zadnjo soboto v marcu je potekal že 28. Gorski tek k sv. Primožu, ki se ga je udeležilo 162 tekačev, 
med njimi kar 82 otrok iz vse Slovenije, kar je rekordna udeležba mladih. Podobno kot vsa leta doslej 
ga je organiziral Ivan Urh pod okriljem matičnega kluba KGT Papež.

Rekordno število mladih

Judo klub Ippon Kamnik je marca nizal uspehe.  
/ Foto: arhiv kluba Strelci na regijskem prvenstvu

Ljubljana, Kamnik – Člani s 
pištolo so v ekipni konku-
renci postali regijski prvaki. 
Ekipo so sestavljali Roman 
Radej, Rožle Repič in Mar-
jan Repič. Roman Radej je s 
prepričljivim nastopom os-
vojil 3. mesto med posa-
mezniki. Izvrsten nastop je 
uspel tudi Nejcu Kuharju, ki 
je z odličnim rezultatom 
626,3 kroga ugnal konku-
renco, med njimi tudi držav-
nega reprezentanta, in osvo-
jil 1. mesto med člani s pu-
ško. V mladinskih kategori-
jah sta se izkaza Veronika 
Ahlin, ki je v kategoriji U17 
(kadetinje) s puško osvojila 
1. mesto, in Domen Ahlin, 
ki je v kategoriji U21 (mla-
dinci) s pištolo osvojil 2. 
mesto.
Pri veteranih nad 60 let s se-
rijsko puško so dominirali 
kamniški strelci. Marjan Re-
pič je s 180 krogi osvojil 1. 
mesto. Na 2. mestu v isti ka-
tegoriji je bil s 177 krogi Ro-
man Radej, 3. mesto pa je s 

176 krogi osvojil Pavel Ser-
ša. Renato Uranič je s 173 
krogi osvojil 5. mesto. Ekipa 
SD Kamnik 1 v sestavi Mar-
jan R., Roman R. in Pavel S. 
je s 533 krogi ugnala konku-
renco in osvojila 1. mesto 
med ekipami. V konkurenci 
veteranov nad 60 let s serij-
sko puško je iz Strelske dru-
žine Kamnik nastopila še 

ena ekipa SD Kamnik 2, ki 
pa je v sestavi Renato U., 
Franc S. in Jožef B. s skupaj 
490 krogi osvojila 3. mesto. 
Franc Spruk je nastopil v po-
samezni konkurenci vetera-
nov nad 70 let s serijsko pu-
ško in z rezultatom 168 
krogov osvojil 1. mesto. Jo-
žef Baronik je nastopil v po-
samezni konkurenci vetera-

nov nad 80 let s serijsko 
puško in z rezultatom 149 
krogov osvojil 2. mesto. V 
kategoriji veterank nad 60 
let s serijsko puško so iz Ka-
mnika nastopile Irena Ra-
dej, Marija Hribar in Jana 
Smrekar. Irena je z rezulta-
tom 168 krogov osvojila 1. 
mesto, na 2. mestu je bila z 
enakim rezultatom 168 kro-
gov, a manj notranjimi dese-
ticami Marija, 3. mesto pa je 
z rezultatom 159 krogov 
osvojila Jana. Ekipne konku-
rence pri veterankah nad 60 
let ni bilo.
Med veterani nad 60 let z 
zračno pištolo so kamniške 
barve zastopali Roman Ra-
dej, ki je posamezno osvojil 
2. mesto (179 krogov), Mar-
jan Repič, ki je posamezno 
osvojil 4. mesto (169 kro-
gov), in Renato Uranič, ki je 
posamezno osvojil 8. mesto 
(162 krogov). Ekipa vetera-
nov nad 60 let z zračno pi-
štolo je osvojila 2. mesto. S 
skupnim seštevkom 510 kro-
gov so za prvouvrščeno eki-
po zaostali za le štiri kroge.

Februarja je v Ljubljani potekalo regijsko prvenstvo Gorenjske v streljanju z zračnim orožjem, na 
katerem so se pomerili strelci in strelke v mladinskih in članskih kategorijah. Udeležilo se ga je enajst 
strelk in strelcev Strelske družine (SD) Kamnik. Marca je bilo v Kamniku regijsko prvenstvo Gorenjske 
v streljanju z zračnim orožjem za veterane, ki se ga je udeležilo devet veteranov SD Kamnik.

Rožle Repič

Ekipa članov s pištolo je osvojila prvo mesto. Z desne proti 
levi: Roman Radej, Marjan Repič in Rožle Repič.  
/ Foto: arhiv SD Kamnik
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Koper – Vsekakor sta obe 
osvojeni lovoriki lep uvod v 
končnico državnega prven-
stva, v kateri so v sredo 
doma igrali svojo prvo polfi-
nalno tekmo, lepa spodbuda 
za kamniške odbojkarje. 
Tudi v polfinalu končnice so 
njihov nasprotnik Maribor-
čani, očitno pa se je de-
jansko zgodilo tisto, česar si 
je že pred zaključnim turnir-
jem srednjeevropske lige že-
lel umirjeni 65-letni hrvaški 
strokovnjak na kamniški 
klopi Mladen Kašić.
»Upal sem, da bo osvojena 
lovorika v srednjeevropski 
ligi povečala apetite igralcem, 
kar se je v Kopru tudi zgodilo. 
Na pogled je bilo morda vide-
ti, da smo brez večjih težav 
prišli do zmage, v resnici je 
bilo težje kot v Pliberku, 
čeprav smo tam izgubili niz. 
Predvsem prva dva niza so 
Mariborčani odigrali odlično, 
odlično so servirali in nas sp-
ravljali v velike težave. Tudi z 
nekaj sreče smo po visokem 
zaostanku dobili drugi niz, 
nato pa smo se umirili ter 
tekmo mirno pripeljali do 
konca,« je o pokalni zmagi v 
Kopru, v kateri je bilo 3 : 0, 
dejal Kašić in hkrati opozoril, 
da bodo polfinalne tekme 
končnice državnega prven-
stva nekaj čisto drugega. 
»Prepričani smo lahko, da se 
mariborska ekipa ne bo pre-
dala do zadnje točke, zato 

bomo morali vsako točko, 
vsak niz, odigrati zbrano, sto-
odstotno,« je o novih obraču-
nih z mariborsko ekipo še de-
jal trener Calcita Volleyja.
V Kamniku se prav tako ne 
ozirajo na težave – vsaj za 
zdaj – svojega največjega 
konkurenta za naslov držav-
nega prvaka, ki je pred ted-
nom dni menjal trenerja. Po 
izpadu v polfinalu pokalnega 
tekmovanja, izločil jih je prav 
Maribor, so v četrtfinalu 
končnice šele v tretji tekmi 
premagali novomeško Krko, 
zato je vodstvo kluba Radova-
na Gačiča zamenjalo z Matja-
žem Hafnerjem. Za nameček 
so ob koncu prejšnjega tedna 
enostransko prekinili pogod-
bo s svojim blokerjem Dani-
jelom Konciljo, ki je užival 
marihuano. »O težavah 
nasprotnih ekip ne razmišlja-
mo, osredotočeni smo nase 

in na to, kako čim bolje odi-
grati končnico državnega pr-
venstva,« pa je Kašić komen-
tiral dogajanje v taboru 
aktualnih državnih prvakov.
Kako nepredvidljiva je odboj-
karska igra, so na svoji koži v 
finalu pokala občutile kam-
niške odbojkarice. Do finala 
pokalne tekme so Novo KBM 
Branik premagale petkrat, 
vedno brez izgubljenega niza, 
in tudi v koprski dvorani Bo-
nifika so že vodile z 2 : 0 v ni-
zih, toda po osvojenem tret-
jem nizu so se Mariborčanke 
zbudile in na koncu zasluže-
no prišle do svoje devetnajste 
pokalne lovorike. »Že prvi niz 
bi lahko izgubili, a smo ga 
zahvaljujoč svoji kakovosti 
vseeno dobili. V drugem smo 
prevladovali in morda smo ga 
prelahko dobili, kar nas je ne-
koliko uspavalo. Nismo bili 
več dovolj agresivni, na drugi 

strani pa so Mariborčanke ra-
stle, igrale vse bolje, nam pa 
je zmanjkovalo tudi energije. 
Še enkrat več smo videli, kako 
nepredvidljivi so finalni obra-
čuni v pokalnih tekmovanjih, 
ko odloča le ena tekma, hkrati 
pa je to za nas opomin, da 
bomo morali do prve finalne 
tekme končnice državnega pr-
venstva trdo delati,« je po 
nepričakovanem porazu v fi-
nalu pokala dejal Bruno Naj-
dič, trener odbojkaric Calcita 
Volleyja.
Prva finalna tekma končnice 
prve ženske odbojkarske lige 
bo na sporedu v sredo, 17. 
aprila, ob 19. uri v kamniški 
športni dvorani. Druga final-
na tekma bo v soboto, 20. 
aprila, v Mariboru, tretja 23. 
aprila v Kamniku, morebi-
tna četrta 26. aprila spet v 
Mariboru in morebitna peta 
29. aprila v Kamniku.

Miha Štamcar

Peta lovorika v pokalu Slovenije za odbojkarje Calcita Volleyja / Foto: Klemen Brumec

Sali – Osemintridesetkilome-
trska proga, ki zahteva visoko 
raven pripravljenosti in izku-
šenj, ni namenjena začetni-
kom. Začne se v slikovitem 
mestu Sali ob morju, nato pa 
tekače popelje skozi Telašći-
co do jezera Mir, od koder se 
pot dvigne do mogočnih kli-
fov. Del poti ob njih ponuja 
tehnično zahtevnejše odseke, 
kjer sta potrebni večja spret-
nost in previdnost. Ta del 
ima tudi nekaj najlepših 
razglednih točk, na več mes-
tih pa tekači zaidejo v gosto 
sredozemsko rastlinje in na 
mahovnate poti. Pot se nada-
ljuje mimo sladkovodnega 
Žmanskega jezera. Več vzpo-
nov in spustov kasneje teka-
če pripelje do slikovitega 
mesta Žman na severni oba-
li otoka, od tam pa pot vodi 
ob morju do cilja v Sali.

Divji teren Dugega otoka je 
Erjavšek osvojil v času 3 
ure, 18 minut in 19 se-
kund. Poleg slikovitega te-
rena je bila ostra tudi star-
tna l ista.  Za sedmo 
zaporedno zmago je Er-

javšek moral premagati iz-
kušene tekače, kot sta Mar-
jan  Zupančič ,  eden 
najizkušenejših slovenskih 
gorskih tekačev, in Ante 
Špaleta, večkratni zmago-
valec tovrstnih tekem iz 

Zadra. Svojega najbližjega 
zasledovalca, Zupančiča, je 
Erjavšek prehitel za 26 mi-
nut in 24 sekund, tretjeuvr-
ščenega Anteja Špaleto pa 
za 37 minut in 15 sekund. 
Ponovna zmaga Erjavška 
na omenjeni preizkušnji je 
še toliko slajša, ker je podrl 
prejšnji rekord steze, ki ga 
je postavil lani. Lanskoletni 
čas je presegel za izjemnih 
18 minut in 39 sekund.
Po zmagi je Erjavšek pove-
dal: »Ne bi mogel biti sreč-
nejši. Podreti lasten rekord 
in osvojiti sedmo zaporedno 
zmago na tej zahtevni progi 
je neprecenljivo, še toliko 
bolj, ker je bila konkurenca 
letos na startu izjemna.« Er-
javšek, ki velja za enega bolj-
ših ekstremnih tekačev v re-
giji, se že v začetku aprila 
podaja na 100 milj Istre, 
168-kilometrsko preizkuš-
njo od Labina do Umaga.

Mateja Živoder 

Ljubljana – Tekmovanje je 
namenjeno kategorijam deč-
kov in deklic ter mlajših deč-
kov in deklic, ki si želijo iz-
boljšati rezultate v 25-metr-
skem bazenu. Za cicibane in 
cicibanke je tekmovanje 
predvsem razvedrilnega 
značaja in možnosti za sre-
čanje s svojimi vrstniki iz 
vse Slovenije in širše. In rav-
no Ježek je za mnoge plaval-
ce tekma, kjer so okusili 
prve tekmovalne užitke.
Na tekmovanju je nastopilo 
kar 754 plavalk in plavalcev. 
Plavalni klub Calcit Kamnik 
je zastopalo 31 plavalk in pla-
valcev pod vodstvom trener-

jev Emila Tahirovića, Lare 
Seretin in Jana Uršiča. Na so-
botnem delu so nastopili: 
Kaja Hočevar, Neža Hren, 
Zoja Ivančič, Taja Klemen, 
Tina Klemen, Anabella Li-
povšek, Anna Losieva, Patri-
cija Potočnik, Tita Šenk, Saša 
Šetina, Tymur Beshlyk, Lu-
cas Dornik, Gal Jeran, Urban 
Klemenc, Nace Končan, Žiga 

Kugler, Lan Mojsilović, Jakob 
Prelc, Maj Prosen in Pavlin 
Zule. Na nedeljskem delu so 
nastopili: Jaka Serko, Justin 
Zule, Denis Luković, Marcel 
Nemanič Urankar, Lovro 
Urankar, Gal Pregelj, Bor 
Slak, Zarja Burkelca, Teja 
Klemen, Neža Koprivšek, in 
Teja Čepirilo.
V posameznih kategorijah so 
odplavali ogromno osebnih 
rekordov, bilo je tudi veliko 
uvrstitev med prvo deseteri-
co, omenimo pa uvrstitve na 
prva tri mesta. Najbolj ble-
ščeča je bila Neža Hren s kar 
štirimi zlatimi odličji, in si-
cer na 50 m prsno, 50 m del-
fin, 100 m prsno in 100 m 
mešano. Tina Klemen je 

osvojila dve zlati medalji, na 
50 m delfin in 50 m hrbtno. 
Taja Klemen je osvojila bro-
nasto medaljo na 50 m 
hrbtno. Žiga Kugler je osvojil 
dve bronasti medalji, na 50 
m hrbtno in 100 m mešano. 
Jaka Serko je osvojil srebrno 
medaljo na 25 m prosto in 
dve bronasti medalji, na 25 
m prsno in 25 m delfin.

Matjaž Spruk

Odbojkarji Calcita Volleyja so po svoji prvi osvojeni lovoriki v srednjeevropski ligi le teden dni pozneje 
v Kopru dodali še svojo peto lovoriko v pokalu Slovenije. Tako kot v Pliberku pred slabimi tremi tedni 
so tudi teden dni pozneje v finalu slovenskega pokalnega tekmovanja premagali i-Vent Maribor.

Še pokalna lovorika

Boštjan Erjavšek - Beli, ekstremni tekač, član ekipe Calcit Extreme Running, je postal vladar Dugi otok 
traila, in to s prelomnim dosežkom. S sedmo zaporedno zmago na tej zahtevni 38-kilometrski progi je 
ugnal močno konkurenco in celo postavil rekord steze.

Sedma zaporedna zmaga

Predzadnji konec tedna v marcu je v 25-metrskem 
bazenu v ljubljanskem Tivoliju potekal 
tradicionalni mednarodni 35. Pokal Ježek 2024.

Uspešni na Ježku

Plavalni klub Calcit Kamnik je zastopalo 31 plavalk in 
plavalcev. / Foto: člani PKK

Boštjan Erjavšek je z rekordom osvojil Dugi otok trail.  
/ Foto: arhiv Calcit Extreme Running

Kamnik – Člani Tenis kluba Kamnik so se marca zbrali na 
rednem volilnem občnem zboru, na katerem so izvolili nove 
člane organov kluba. Kot prva ženska v skoraj stoletni zgo-
dovini kluba je predsednica postala Valentina Metež, uprav-
ni odbor pa poleg nje sestavljajo še Iztok Artič, Roman 
Gomboc, Adam Mulalič in Patrick Popit. Občnega zbora se 
je udeležilo 24 članov kluba, kar je za kamniške razmere 
zelo veliko, takšnega obiska ne pomnijo niti najstarejši čla-
ni. Novi upravni odbor se bo v prihodnjih dneh sestal na 
svoji prvi seji, čaka jih kar veliko dela, kajti sezona je pred 
vrati, načrtov pa veliko. M. P.

Valentina Metež nova predsednica Tenis kluba 
Kamnik

Nova predsednica Tenis kluba Kamnik Valentina Metež in 
nekdanji predsednik Boris Božičnik, za njima stoji delovni 
predsednik občnega zbora Jure Zule. / Foto: arhiv kluba
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Kamnik – Odločitvi za skoraj 
mesečno odpravo v Španijo 
treh slovenskih gorskih ko-
lesarjev v olimpijskem krosu 
Maruše Tereze Šerkezi iz 
Kolesarskega društva Rajd 
Ljubljana, Mete Tancik iz 
Misser Projecta in Lenarta 
Dejaka iz MTB trail centra 
Kočevje je botrovala želja, da 
preizkusijo začetno formo, 
ki so jo zgradili čez zimo, in 
predvsem, da poiščejo naj-
boljšo konkurenco v gor-
skem kolesarjenju.
V soboto so tekmovale žen-
ske predstavnice. Maruša 
Tereza Šerkezi se je na svoji 
prvi dirki v kategoriji junior 
srečala z močno mednaro-
dno konkurenco in slavila 
kar dobre štiri minute pred 
prvo zasledovalko, Mehičan-
ko Cynthio Martin Gonza-
lez. Tako je prišla do svojih 
prvih točk Mednarodne ko-
lesarske zveze UCI.
Po tekmi je povedala: »Po ne 
preveč odločnem začetku 
sem se prebila na čelo in 
nato le vzdrževala pozicijo 
ter se pomerila s tekmoval-

kami elit in kategorije U23. 
Proga je bila tehnično zani-
miva in večinoma naravna. 
To so moje prve mednaro-
dne UCI točke in informaci-
ja o moji trenutni pripravlje-
nosti. Glede na to, da so na 
dirki tekmovale tudi najbolj-
še tekmovalke na svetu, je to 
tudi znak, da me čaka še ve-
liko dela do članske katego-
rije.«
Češnja na torti februarskih 
dirk je bila Internacionales 
Chelva Gsport Challenge, 
dirka razreda hors in mla-
dinske serije UCI. Na teh-
nično zelo zahtevni in suhi 
dirki so se zvrstila mnoga 
znana imena svetovnega po-
kala.
Prvi dan dirkaškega konca 
tedna je bil rezerviran za dir-
ke mlajših kategorij in vete-
rane. Maruša Tereza Šerkezi 
je nastopila v kategoriji mla-
dink, prepričljivo zmagala in 
si prislužila novih 90 točk 
UCI. Po tekmi je Maruša po-
vedala: »Proga je bila tehnič-
no kar zahtevna, vredna svo-
jega UCI Horse Class 
imena. Ne popušča, ne do-
pušča napak. Stane te padca 

ali prebite gume. Ves čas 
sem morala biti zbrana. 
Startala sem iz druge vrste. 
Z malo hecno pozicijo čisto 
levo, skoraj za stebrom. Tek-
movala sem z U23, ki so 
startale minuto pred nami. 
V cilj sem zapeljala kot prva 
v svoji junior kategoriji in 
generalno druga.«
Druga dirka enega najmoč-
nejših XC pokalov v Evropi, 
Shimano Super Cup Massi v 
Banyolesu, je bila kategorije 
hors, kar pomeni, da je pri-
vabila še več vrhunskih gor-
skih kolesark in kolesarjev, 
predvsem tistih, ki si v eli-
tnih kategorijah želijo vozov-
nico za olimpijske igre v Pa-
rizu. Na startu dirke v 
kategoriji mladink je bila 
tudi Maruša Tereza Šerkezi.
V svoji prvi sezoni v katego-
riji junior je Maruša Tereza 
Šerkezi dosegla že tretjo 
zmago in si tudi tokrat pri-
služila točke UCI. Po prvi 
zmagi v pokalu Massi La 
Nucía in potem zmagi na 
dirki Internacionales Chelva 
je slavila še na drugi dirki 
Shimano Super Cup Massi v 
Banyolesu.

Maruša je po tekmi poveda-
la: »Proga je bila tehnično 
nezahtevna, a bila je polna 
pasti in presenečenj. Pred-
vsem pa hudičevo hitra. 
Tudi konkurenca je bila od 
vseh treh tekem najhujša. 
Od starta do cilja se nisem 
smela prepustiti ležernosti 
in sem morala ves čas nad-
zirati potek. Celo tako, da 
sem se dvakrat odpeljala 
mimo 'feed cone' brez pre-
vzema. Vem, da je trener 
grdo gledal za mano. Na 
startu nas je bilo 38 tekmo-
valk kategorije junior. Cilj-
no črto sem prevozila 18 se-
kund pred Švicarko Laro 
Liehni in zabeležila novih 
90 UCI točk. Na progi sem 
uživala. Na sploh sem se 
imela lepo celo Špansko 
turnejo. Na cilju sem bila 
presenečena, ker me je ča-
kal Bernd Reutemann, di-
rektor ekipe Trekfuturera-
cing.«
Maruša Tereza Šerkezi je z 
zmago na trojčku prejela 
200 UCI točk in se povzpela 
na 14. mesto mednarodne 
UCI lestvice v kategoriji Ju-
nior Woman.

Z najhitrejšim časom na 
klanec
Maruša Tereza Šerkezi je na 
povabilo Trek Future Racing 
konec tedna v marcu preži-
vela v Švici in se pomerila z 
močno švicarsko ekipo de-
klet. V konkurenci doma-
čink, Nemk in Dank je po 
eni uri, 11 minutah in 45 se-
kundah prva prepeljala cilj-
no črto. Pred drugouvrščeno 
domačinko Noemie Gret je 
imela kar 3 minute in 35 se-
kund prednosti. Tudi tretje 
mesto je pripadlo Švicarki 
Muriel Furrer, ki je zaostala 
že 5 minut in 25 sekund. 
Maruša Tereza Šerkezi si je 
prislužila novih 100 točk 
UCI in napredovala na 9. 
mesto UCI lestvice.

Maruša je po tekmi poveda-
la: »Konec tedna kot iz sanj. 
Stala sem na stopničkah, 
imela najboljši čas na mer-
jen klanec med vsemi žen-
skami. A veliko več kot vse 
to mi je pomenilo, da sem 
spoznala čudovite športnice 
in športnike. Da me je na 
tekmo povabil Bernd Reute-
mann, direktor Trekfuture-
racinga, in mi omogočil, da 
spoznam neki drugi svet, 
kako se pristopa k tekmam 
in kaj pomeni biti pravi vod-
ja ekipe s tako različnimi po-
samezniki. Spoznala sem 
Jolando Neff, ki me je očara-
la z zmago na olimpijskih 
igrah v Tokiju, še bolj pa s 
tem, kako preprosta oseba 
je.«

Februarja se je mlada kamniška gorska kolesarka Maruša Tereza Šerkezi udeležila španskega 
triumvirata v olimpijskem krosu gorskega kolesarstva. Slavila je na treh tekmah v najmočnejših 
pokalih v disciplini olimpijski kros. Marca je na povabilo Trek Future Racinga konec tedna preživela  
v Švici in se pomerila z močno švicarsko ekipo deklet.

Niz zmag za kamniško 
gorsko kolesarko

Matjaž Šerkezi 

Nebeški oče

Gostilna Nebeški oče ali Pri 
nebeškem očetu je vsa leta 
domovala v hiši na ulici, ki je 
ime spremenila iz Poštne v 
Veliko in nato še v Maistrovo 
ulico. O izvoru imena gostil-
ne krožita dve različici. Prva, 
zabeležena v Polčevem Popi-
su kamniških meščanskih 
hiš in objavljena v Kamni-
škem zborniku 1955, pravi, 
da je bil konec 19. stoletja la-
stnik hiše na poštni Veliki 
ulici Franc Prašnikar iz zna-
menite rodbine podjetnežev. 
Odprl je gostilno, v kateri so 

se menda zbirali celo rokov-
njači. Svoje začudenje je imel 
navado podkrepiti z beseda-
mi »O himmlischer Vater!« 
(v prevodu O, nebeški Oče!) – 
tako se je hiše oprijela oznaka 
Pri nebeškem očetu. Druga, 
leta 1928 objavljena v Spomi-
nih Krištofovega Pepčka iz-
pod peresa Josipa Suchyja, se 
od prejšnje precej razlikuje. 
Oče Prašnikar je menda v 
svoji t. i. ekstra sobi sam nosil 
na mizo kruh in vino. In ko je 
izpil kupico, se mu je utrnila 
pesem Oče nebeški glej … V 
tem duhu – z božjim očesom 
– si je zamislil njihov izvesek 
mestni arhitekt Bojan Schle-
gl, izrisal ga je Frenk Vengust 

ter izdelala Marjan Karner in 
Branko Repič. V hiši ga še ve-
dno hranijo.
Kakorkoli že, leta 1938 je 
hišo kupil Albert Uršič in 
nadaljeval tradicijo gostilne. 
Imela je tri prostore – točil-
nico z glavnim salonom, ek-
stra sobo – pozneje lovsko 
sobo in kuhinjo. Stregla je 
predvsem žena Ela, če je bila 
gneča, pa tudi sam Albert. 
Njihova klientela je bil pred-
vsem srednji razred in pa 
proletariat. V gostilni so toči-
li dobra vina in pivo in za 

otroke malinovec. Šele po 
vojni so začeli kuhati in po-
nujati tudi kavo na klasičen 
način. S čim so ti napolnili 
želodec? To je bila sveta ga-
stronomska trojica: golaž, 
vampi in telečja obara. Sicer 
pa je že Josip Suchy zapisal, 
da se je v tej gostilni točilo 
najboljše vino in obirale naj-
boljše kosti.
Za posebne praznične prilo-
žnosti si lahko rezerviral 
sobo ali celo gostilno in pri-
pravili so tudi jedilnik po že-
ljah – z zrezki ali pečenka-

mi. Takrat je na pomoč 
priskočila tudi kakšna soro-
dnica. V gostilni so se teden-
sko po vsaki vaji zbirali ga-
silci za kamnito mizo na 
dvorišču. Pred vhodnimi 
vrati te je vedno najprej 
sprejel družinski kuža Ori, 
ki je postal neuradna masko-
ta gostilne. Omenimo še, da 
je v balustradi hodnika vzi-
dan kamnit poznogotski re-
lief Marije z detetom.
Legendarni kamniški skoraj-
šnji stoletnik Franc Primo-
žič se spominja, da so po 

vojni radi hodili v to gostil-
no, a predvsem zato, da so 
občudovali čedno gospo So-
njo, nečakinjo Uršičevega 
Alberta. Leta 1960 je prav 
ona prevzela gostilno in jo 
vodila do konca. Poročila se 
je z znamenitim kamniškim 
meščanom, veterinarjem 
Demetrom Sadnikarjem. 
Gostilna je prenehala delo-
vati v devetdesetih letih dvaj-
setega stoletja – verjetno 
predvsem zaradi hude kon-
kurence gostinskih lokalov v 
Maistrovi ulici.

Lastnik gostilne Nebeški oče Albert Uršič in družinski kuža 
/ Foto: hrani zasebni arhiv lastnikov hiše

Gostilniško omizje / Foto: hrani zasebni arhiv lastnikov hiše

Zadnji izvesek gostilne po zamisli Bojana Schlegla  
/ Foto: Frenk Vengust

Marko Kumer, 
Medobčinski muzej 
Kamnik

Bilo je nekoč v Kamniku (14)

Tri tekme najmočnejših pokalov v gorskem kolesarjenju in 
tri zmage za mlado kamniško gorsko kolesarko Marušo 
Terezo Šerkezi v disciplini olimpijski kros / Foto: osebni arhiv
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Rešitev:

Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da 
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem 
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Pripravil B. F.                        
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Kamniški sudoku

Kamnik – Kljub temu da jim 
je slabo vreme preprečilo iz-
vedbo načrtovanega javnega 
astronomskega opazovanja 
prvi večer, jim je naslednja 
noč ponudila jasnejše nebo 
in s tem priložnost za razi-
skovanje čudes vesolja. 
»Nebo je vedno polno novo-
sti, v nenehnem spreminja-
nju in dogajanju,« je dejal 
Lojze Vrankar, ki je že sko-
raj tri desetletja mentor RAK 
– Raziskovalno-astronom-
skega krožka. V tem šol-
skem letu skupino sestavlja 
dober ducat zagnanih čla-
nov, ki so med seboj tesno 
povezani in izjemno aktivni. 
Redno organizirajo opazova-
nje nebesnih pojavov, letos 
so se podali tudi na celonoč-
no opazovanje na Menino 
planino. »Naša šola se lahko 
pohvali z nadpovprečno do-
bro opremljenostjo za potre-
be astronomije,« je dejal 
Vrankar.

Na javnem opazovanju je 
bilo zaradi zamaknjenega 
termina obiskovalcev nekoli-
ko manj, pa vendarle se je 
tretjo marčevsko soboto na 
Zapricah zbralo okoli štiri-
deset radovednežev. Med 
njimi so prevladovale druži-
ne z otroki, ki so z velikim 

zanimanjem in občudova-
njem zrli v nebo s pomočjo 
teleskopov. »Razmere za 
opazovanje niso bile najbolj 
ugodne, saj je bilo nebo me-
gličasto. Vseeno smo lahko 
opazovali Luno, ki je z moč-
nim sijajem prevladovala na 
nebu in bila poleg Jupitra 

glavna atrakcija večera. Za 
opazovanje meglic, kopic in 
galaksij je ugodneje, ko 
Lune ni, pa vendar nam jih 
je nekaj uspelo zaznati. Opa-
zovali smo tudi komet Pons-
-Brooks in nekaj dvojnih 
zvezd,« je pojasnil Vrankar.
Kot pravi, ljudi pogosto zani-
majo razdalje, kako daleč v 
preteklost sega naš pogled, 
ko opazujemo zvezde, ki so 
od nas oddaljene desetine, 
stotine ali celo tisoče sve-
tlobnih let. »Zanimivo je, da 
z opazovanjem neba dejan-
sko zremo globoko v zgodo-
vino vesolja. Obiskovalce po-
leg tega še posebej fascinira 
pogled na Saturn s svojimi 
obroči. Mnogi so preseneče-
ni, ko ugotovijo, da lahko ta 
čudesa dejansko opazujejo s 
pomočjo teleskopov in da so 
videti precej drugače kot na 
fotografijah.«
Naslednje javno astronom-
sko opazovanje bodo pripra-
vili predivoma v sredini av-
gusta.

RAK – Raziskovalno-astronomski krožek Gimnazije in srednje šole Rudolfa Maistra Kamnik je v 
sodelovanju s kamniškimi astronomi tudi letos organiziral spomladansko javno astronomsko 
opazovanje na Zapricah ob muzejskih kaščah. Glavni atrakciji večera sta bila Luna in Jupiter.

Raziskovanje neba

Maša Likosar
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Jernej – Nejc 
Zaplotnik je že v 
srednji šoli začel 
pisati Alpinistični 
dnevnik, v 
katerem boste 
občutili njegovo 
neizmerno 
ljubezen do 
narave. Poln je 
hudomušnih 
prigod, 
citatov znanih 
alpinistov, še 
neobjavljenih 
fotografij in 
ilustracij Jožeta 
Trobca. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

EUR19   90 Jernej – Nejc Zaplotnik, slovenski alpinist,  
15. april 1952, Kranj, † 24. april 1983, Himalaja.

1. nagrada: 2 x štiriurno kopanje s kosilom v termah Snovik
2. in 3. nagrada: knjiga

Rešitev križanke – geslo na kuponu – lahko pošljete po pošti na naslov 
Gorenjski glas, Nazorjeva ulica 1, Kranj, ali jo oddate v nabiralnik na tem 
naslovu. Rešitve pa lahko pošljete tudi po e-pošti. To storite tako, da z 
mobilnim telefonom slikate kupon z geslom in ga pošljete na naslov krizan-
ke@g-glas.si. V elektronsko sporočilo ne pozabite napisati svojih osebnih 
podatkov. Rok za oddajo je četrtek, 11. april 2024.

Na marčevskem javnem astronomskem opazovanju so 
opazovali meglice, kopice in galaksije... / Foto: Primož Pičulin
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Križ – Ustanova Petra Pavla Glavarja v sodelovanju s Krajev-
no skupnostjo Tunjice, Sadjarsko-vrtnarskim društvom Tu-
njice in Občino Komenda organizira v soboto, 20. aprila, 
dobrodelni pohod Pot k sosedu v občino Kamnik in KS Tu-
njice. Prijavnino bodo namenili PGD Tunjice. Začetek bo ob 
8. uri pri Lovskem domu Križ, vrnitev na izhodiščno mesto 
bo ob 12.30. V primeru slabega vremena se pohod prestavi 
na 18. maj. M. L.

Dobrodelni pohod Pot k sosedu

Prireditve od 5. do 19. aprila

Petek, 5. april
Ob 19. uri, Galerija Pogled
Jasna Samarin – slikarska razstava
Vstop prost

Ob 19. uri, MC Kotlovnica
Kviz na –1
Vstop prost

Od 6. aprila do 5. maja
Arboretum Volčji Potok
Spomladanska razstava cvetja in tulipanov
Plača se vstopnina v park.

Sobota, 6. april
Ob 10. uri, MC Kotlovnica
Izmenjevalnica oblačil #32 | Clothing exchange
Vstop prost
Ob 18. uri, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Finesa plesa: Območna revija plesnih skupin
Razprodano

Od 8. aprila do 10. aprila
Ob 16. uri, Samostan Mekinje
Tečaj fitomedicine
Cena: 65,80 evra

Torek, 9. april
Ob 17. uri, Samostan Mekinje
Zavitek, štrudelj, štrukelj, kulinarična delavnica z 
degustacijo
Cena: 15 evrov

Ob 18. uri, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik
Predavanje Katja Tomšič: Preprost recept za srečno in 
zdravo otroštvo
Vstop prost

Ob 18. uri, MC Kotlovnica
Večer družabnih iger: Citroni
Vstop prost

Ob 19.30, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Stand up večer: Kobal, Kuzman, Peška
Vstopnina: 17/15/10 evrov

Sreda, 10. april in četrtek, 11. april
Ob 18. uri, MC Kotlovnica
Glasbena delavnica
Vstop prost

Številne druge prireditve v občini Kamnik na-
jdete na uradni spletni strani Občine Kamnik 
www.kamnik.si pod rubriko Koledar dogodkov 
ter tudi v elektronskem mesečniku. Prijave 
preko obrazca Ostanimo v kontaktu na dnu 
spletne strani www.visitkamnik.com.

Koledar prireditev pripravlja Zavod za turizem in šport Kamnik. Če želite, da je 
vaša prireditev omenjena na tem mestu ali v elektronskem mesečniku Kam? V 
Kamnik!, izpolnite elektronski obrazec www.domkulture.org/vpisdogodka

Sreda, 10. april
Ob 20. uri, OŠ Toma Brejca
Aprilski odprt trening borbe s palico
Vstop prost

Od 12. aprila do 14. aprila
Ob 16. uri, Zadruga KIKštarter
4. Vseslovenski turistični start-up vikend
Vstop prost

Petek, 12. april
Ob 19. uri, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Glasbeni center DoReWe in Društvo Naš oder: DoReWe 
družinski dan
Vstopnina: 10/12 evrov

Ob 20. uri, MC Kotlovnica
Koncert: Kiwi Flash in Before Time
Vstopnina: 10 evrov

Sobota, 13. april
Ob 10. uri, Arboretum Volčji Potok
Veteranska drevesa
Plača se vstopnina v park.

Ob 18. uri, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Koncert ŽPZ Kombinat – Pesmi upora
Vstopnina: 10 evrov

Nedelja, 14. april
Ob 8.30, Arboretum Volčji Potok
Ornitološki sprehod
Plača se vstopnina v park.

Ob 20. uri, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Glam Squad Burlesque: Pomladni razcvet – večer 
burleske in kabareta
Vstopnina: 15 evrov

Od 15. aprila do 31. maja
Od 9. do 19. ure, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik
Razstava: Predbralna značka Veronikin zaklad Kamnik in 
Komenda
Vstop prost

Torek, 16. april
Ob 18. uri, MC Kotlovnica
Video delavnica: prenosi v živo
Vstop prost

Ob 18. uri, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik
Enajsta šola o antiki: Neskončna lepota kraljeve 
grobnice
Vstop prost

Ob 19. uri, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Slovesna akademija v letu generala Rudolfa Maistra: Bil 
je dober, a hkrati neizprosen mož
Vstop prost

Četrtek, 18. april
Ob 17. uri, Samostan Mekinje
Pomlad na zeliščnem vrtu, delavnica o zeliščih
Cena: 5 evrov

Preizkusite zdrave 
in okusne recepte 
Darje Lovšin. Jedi 
so namenjene 
diabetikom, a bodo 
šle v slast vsakomur. 
V knjigi boste našli 
ogromno idej, 
kaj pripraviti za 
različne obroke. 
Recepte spremljajo 
fotografije, ob 
katerih se vam 
bodo pocedile sline. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, Nazorjeva 
ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 
ali na narocnine@g-glas.si.

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se poštnina 
zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

EUR29 50Knjiga, ki je izšla nedavno, stane 

Obsežna knjiga 
predstavlja širok nabor 
zdravilnih rastlin v 
naravi ali na domačem 
vrtu. Naveden je opis 
in rastišče, kako se 
nabira in pripravi, 
kako učinkuje 
na naše zdravje, 
njeno uporabo v 
ljudskem zdravilstvu, 
ne manjkajo niti 
nasveti, opozorila 
in zanimivosti. V 
rubriki Čaj in še 
kaj, pa vas čakajo 
uporabni recepti za 
naravno pomoč pri 
lajšanju različnih 
bolezni in tegob.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se 
poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

3321 x 26 cm, 212 strani, trda vezava

EUR

Nagrajenci križank
Nagrajenci križanke iz časopisa Kamničan-ka št. 5 so: Milan 
Senožetnik iz Kamnika, Nina Pavli iz Laz v Tuhinju in Sabi-
na Zalokar iz Kamnika. Geslo je bilo Sveti Gregor luč v vodo 
vrže. Nagrajenci križanke iz časopisa Kamničan-ka št. 6 pa so: 
Majda Trtnik iz Kamnika, Gabrijela Jerič iz Laz v Tuhinju in 
Michael Dolničar iz Radomelj. Geslo je bilo Neverjetna moč 
zelišč. Čestitke!

Ob 18. uri, Terme Snovik – apartmajsko naselje (dvorana Hrast)
Delavnica Centra za krepitev zdravja: Zdravo živim z 
dejavniki tveganja
Vstop prost

Ob 18. uri, MC Kotlovnica
Delavnica lučne tehnike
Vstop prost

Ob 19.30, Velika dvorana, Dom kulture Kamnik
Anton Podbevšek teater: Slavenka Drakulić: Nevidna 
ženska
Vstopnina: 17/15/10 evrov

Petek, 19. april
Ob 20. uri, MC Kotlovnica
Kotlovniški stand up: Open mic
Vstop prost

Dogodki v teku
Do 31. maja, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik
Program R.E.A.D. – Beremo s tačkami
Brezplačno

Do 31. maja, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik
Branje je iskanje
Brezplačno

Do 28. maja, vsak torek, Knjižnica Franceta Balantiča Kamnik, pravljična 
soba
Kolo ustvarjalnosti – ustvarjalne delavnice
Cena: 15 evrov na srečanje

Do 31. decembra, Arboretum Volčji Potok
Dinozavri v Arboretumu Volčji Potok
Plača se vstopnina v park.

Do 31. decembra, Arboretum Volčji Potok
Razstava sobnih rastlin, ananasovk in orhidej
Plača se vstopnina v park.

Do 10. maja, Arboretum Volčji Potok
Najboljše fotografije foto natečajev Arboretuma 2023
Plača se vstopnina v park.

Do 31. decembra, Arboretum Volčji Potok
Cvetoča pot Marije Auersperg Attems
Plača se vstopnina v park.

Do 30. novembra, Arboretum Volčji Potok
Souvani in njihov park v Volčjem Potoku
Plača se vstopnina v park.
Do 30. novembra, Arboretum Volčji Potok
Ciril Jeglič, prvi vodja Arboretuma Volčji Potok
Plača se vstopnina v park.

Do 3. novembra, Arboretum Volčji Potok
Razstava kaktusov
Plača se vstopnina v park.

Do 14. aprila, Arboretum Volčji Potok
Razstava narcis
Plača se vstopnina v park.

Do 31. maja, Arboretum Volčji Potok
Cvetlične razstave v Arboretumu
Plača se vstopnina v park.

Do 22. septembra, Arboretum Volčji Potok
Mednarodni umetniški projekt: Dobre novice!
Plača se vstopnina v park.
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Zahvala

V 59. letu starosti nas je mnogo 
prezgodaj zapustil 

Janez Zver
Iskrena hvala za izrečena sožalja in hvala vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. Ob izgubi našega 
Janeza naj praznino zapolnijo bogati spomini na skupaj 
preživeti čas.

vsi njegovi

Zahvala

V 88. letu starosti se je za  
vedno poslovila  

Štefka Sušnik
Iskreno hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijate-
ljem za izrečena sožalja, podarjene sveče in svete maše. 
Hvala vsem, ki ste našo mami pospremili na zadnji poti. 

Žalujoči vsi njeni

Ob hiši domači že
cvetijo pomladne rože,
a vse tako otožno se zdi,
odkar tebe med nami več ni.

Tiho se je poslovil naš dragi 

Edvard Repolusk
Žalujoči vsi njegovi

Marec 2024

Silni so oni,  
ki ne poznajo lastne koristi 
in so jim srca odprta  
kot smehljajoči travniki. 
Silni so oni, ki se ne uklonijo,  
ki se ne zlomijo.
In ti premagajo svet in ne umrejo.
(Srečko Kosovel)

urna dežurna služba24

041 634 948

Kamnik - Komenda - Cerklje

Zoran Bernik s.p.
Ljubljanska cesta 76, Domžale

T.: 041 774 855
www.kamnita-svecka.si
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Zahvala

V 87. letu starosti se je od nas 
poslovila draga naša mami in 
mama 

 

Cvetka Golob
iz Šmarce

Iskreno se zahvaljujemo za izrečena sožalja in podarjene 
darove vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem. Hvala 
g. župniku Janezu Gerčarju za lepo opravljen obred ter 
pevcem kvarteta Grm za lepo odpete pesmi in njihov iz-
bor. Še enkrat hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti.

Žalujoči sin Jani z družino

Na svetu lepše ni podobe, 
kot, mama, tvoje so oči.

Zahvala

Z žalostjo sporočam, da se je v 
88. letu poslovil moj dragi ati 

Adolf Balić
iz Kamnika

Ob boleči izgubi se zahvaljujem vsem prijateljem,  
sosedom in sodelavcem za izrečena sožalja in tolažil-
ne besede ter darovano cvetje in sveče. Hvala pogrebni 
službi KPK za organizacijo in ureditev, pevcem kvarteta 
Grm za sočutno zapete pesmi in trobentaču za zaigra-
no Ave Marijo. Hvala g. župniku Luki Demšarju za lepo 
opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste mojega 
atija pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala vsem in 
vsakemu posebej.

hči andrejka
Marec 2024

Ati, hvala ti

Visoko ponesel te je oblak neba,
daleč odplul te je val morja,
tja, kjer duša tvoja je sedaj doma.

Zahvala

V 92. letu se je poslovil  
naš dragi mož, oče, dedek

 

Tone Pungerčar
iz Kamnika, Toma Brejca 2

Iskreno se zahvaljujemo za izrečena sožalja sorodnikom, 
sosedom iz Ulice T. Brejca, sosedom z Gozda, Lovski 
družini Kamnik, posebno g. Tušku, osebju ZD Kamnik 
in nevrološkemu oddelku UKC. Hvala tudi Pogrebniku 
za celovito pogrebno storitev, pevcem, rogistom in g. žu-
pniku. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zad-
nji poti.

Žalujoči vsi njegovi 
Marec 2024

Srce je omagalo,
dih je zastal,
a nate spomin 
bo večno ostal.

Zahvala

Svojo življenjsko pot je v 91. letu 
starosti sklenil naš dragi ata in 
dedi 

Ciril Rems
iz Tunjic

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, znan-
cem in sosedom, še posebej Cirilu, Tonetu in Marjani, 
ki ste bili z nami v trenutkih žalosti in ki ste ga pospre-
mili na njegovi zadnji poti. Hvala za cvetje in sveče ter 
darovane sv. maše. Posebna zahvala članom Prostovolj-
nega gasilskega društva Tunjice in drugim gasilcem za 
izkazano spoštovanje, predsednici Darji Slana za gan-
ljive besede slovesa ter organizacijo in vodenje pogreba 
z gasilskimi častmi. Hvala vsem, ki ga boste ohranili v 
lepem spominu.

vsi njegovi

Zahvala

V 89. letu se je od nas poslovil
  

Jernej Hribar
po domače Matovžetov Nejče iz Cirkuš v Tuhinju

Hvala vsem, ki ste se poslovili od njega in ga pospre-
mili na zadnji poti. Hvala pogrebni službi Pogrebnik,  
cvetličarni Lokvanj, pevcem ter g. župniku za lepo 
opravljen obred.

vsi njegovi

Prišla bo pomlad,
na delo vabila,
ne bo te zbudila
iz večnega sna.

Zahvale,  
osmrtnice
Za objavo osmrtnice  
ali zahvale v Kamničan-ki 

pokličite  
04 201 42 47  
ali pišite na  e-naslov: 
osmrtnice@g-glas.si.
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Kamnik – Ob prehodu iz 
zimskega mirovanja v po-
mladno prebujanje v mno-
gih krajih organizirajo čistil-
ne akcije, v katerih prosto-
voljci očistijo naravo odpad-
kov, ki so jih tam pustili ne-
odgovorni posamezniki. 
Tako je bilo tudi v občini Ka-
mnik, kjer so čistilne akcije 
v dveh sklopih potekale v 
vseh 22 krajevnih skupno-
stih, ponekod s pomočjo lo-
kalnih društev, šol, upravni-
kov večstanovanjskih stavb 
in drugih organizatorjev. V 
duhu skupnega prizadeva-
nja za lepše in čistejše okolje 
jih je tudi letos podprla Ob-
čina Kamnik, ki je zagotovila 
potrebne pripomočke za 
uspešno izvedbo akcij, 
vključno z vrečami za od-
padke, zaščitnimi rokavica-
mi ter organizacijo odvoza 
zbranih odpadkov.
Kot je dejal kamniški župan 
Matej Slapar, so lanskoletne 
poplave za seboj pustile veli-

ko razdejanje, zato je bilo to-
krat odpadkov v naravi neko-
liko več. »Vendar opažamo 
naraščajočo ozaveščenost o 
pomenu ohranjanja čiste na-
rave med ljudmi, kar potrju-
jejo tudi številni prostovolj-
ci, ki so se pridružili akciji. 
Iskreno sem hvaležen vsem 
udeležencem, posebno me 
veseli veliko število otrok, ki 
se zavedajo, da odpadkov v 
naravo ne smemo metati. 
Živimo v prelepem okolju; 
kako ga bomo ohranili, je v 
veliki meri odvisno od nas 
samih,« je dejal župan.
Po podatkih Publikusa so 
prostovoljci letos zbrali 8840 
kilogramov mešanih komu-
nalnih odpadkov in 7740 ki-
logramov kosovnih odpad-
kov, kar je bistveno več kot 
lani, ko je bilo mešanih ko-
munalnih odpadkov 3760 ki-
logramov, kosovnih 6780 ki-
logramov in azbestnih 
odpadkov 840 kilogramov. 
Slednjih letos ni bilo. "Med 
kosovnimi odpadki so bili ra-
zni avtomobilski deli, gume, 

staro pohištvo in bela tehni-
ka, ki so jo domačini ob tej 
priložnosti tudi pripeljali od 
doma," je povedal Dragan 
Topić, namestnik vodje Ope-
rativnega centra Kamnik.

Največ pločevink, 
steklenic, plastenk
Kakšno je bilo vzdušje na či-
stilnih akcijah, smo preverili 
v treh krajevnih skupnostih. 
Na območju krajevne sku-
pnosti (KS) Špitalič je čistilo 
23 krajanov, kar je – kot je de-
jala predsednica KS Špitalič 
Bojana Pančur – za eno naj-
manjših KS po številu prebi-
valcev lepo število. "Pred-
vsem velja pohvaliti številno 
udeležbo otrok," je zadovolj-
na. Smeti so pobirali ob regi-
onalni cesti v smeri proti Mo-
tniku ter Kozjaku in na 
gozdnih površinah ob občin-
skih cestah. Med nabranimi 
odpadki so prevladovale plo-
čevinke, steklenice in odpad-
ki iz preteklosti. "V preteklo-
sti, ko še ni bilo zabojnikov 
in možnosti kosovnega odvo-

za, je namreč velika količina 
odpadkov končala v naravi, 
predvsem v gozdovih. Z leti 
se narava spreminja in tako 
zdaj ti odpadki, kot so stare 
posode, železo, razne kritine, 
prihajajo na plano. Se pa žal 
še vedno najdejo tudi podob-
ni večji odpadki, ki so bili v 
naravo odvrženi nedavno," je 
pojasnila Pančurjeva. Opozo-
rila je še, da se že dlje časa 
srečujejo z nič kaj urejeno 
podobo počivališč v Kozjaku, 
kjer se dnevno nalagajo veli-
ke količine raznovrstnih od-
padkov. "Kljub temu da poči-
vališča urejamo in da 
odpadke tedensko odvažajo, 
se stanje ne izboljšuje."
Podobno število prostovolj-
cev je bilo v KS Črna, kjer so 
odpadke pobirali na dveh lo-
kacijah, na Krivčevem in v 
Kališu. "Največ odpadkov, 
kot so plastenke, pločevinke 
in manjše smeti, je bilo v 
gozdovih in ob cestah. Nekaj 
jih je bilo tudi ob travnikih, 
a na teh mestih kmetje že 
sami poskrbijo za čistočo 

pred košnjo in drugimi 
kmetijskimi opravili. Večjih 
kosovnih odpadkov ni bilo, 
našli smo le štedilnik in za-
mrzovalno skrinjo," je dejal 
predsednik KS Črna Simon 
Golob, ki si v prihodnje želi 
še večje udeležbe krajanov 
določenih naselij.
Deseterica odraslih krajanov 
KS Kamnik – center pa je 
urejala park na Fužinah pred 
Domom kulture Kamnik, 
grabila zelenice in obrezovala 
veje, odstranili so tudi zača-
sne klopi iz palet, ki so začele 
trohneti. "Med spomladan-
skimi opravili smo razpravlja-

li, kako bi park lahko prenovi-
li in obogati z novimi 
vsebinami," je povedala pred-
sednica KS Kamnik – center 
Ivanka Učakar. Poudarili so 
tudi potrebo po čiščenju 
obrežja Kamniške Bistrice, 
kjer so po poplavah ostale ve-
like količine polivinila in dru-
gih odpadkov. "Čeprav so ri-
biči že začeli urejati, sami 
niso kos izzivu. Krajani so 
zato predlagali, da bi čistilne 
akcije na tem območju orga-
nizirali večkrat in v večjem 
obsegu, s podporo občine in 
sodelovanjem lokalnih dru-
štev," je še dodala Učakarjeva.

Na območju KS Špitalič je čistilo 23 krajanov, med njimi je 
bilo tudi veliko otrok. / Foto: Občina Kamnik
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V okviru spomladanske čistilne akcije, ki je potekala dve marčevski soboti, je več sto prostovoljcev  
po podatkih Publikusa zbralo skupno 16.580 kilogramov odpadkov.

Maša Likosar

Skupaj za čistejše okolje

VERJEMI VASE
NOVI 208

peugeot.si

PRIPOROČA  Poraba v kombiniranem načinu vožnje: od 3,9 do 5,9 l/100 km. Izpuh CO2: od 96 do 132 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Vrednost 
specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0139 do 0,0331 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00018 do 0,00082 g/km. Število delcev: od 0,02 do 2,7. Ogljikov dioksid (CO2) 
je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 208 Active 1.2 Puretech 75 STT 6.4, rumene Aguenda barve - mesečno 
odplačevanje; maloprodajna cena z DDV in vključenim bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Peugeot – pod pogojem vsaj 24 mesečne 
dobe financiranja) je 14.890 EUR; mesečni obrok je 149 EUR pri pologu v višini 4.650 EUR in ročnosti 96 mesecev; višina pologa je pri akciji omejena od 10% do 50%, doba 
financiranja je vezana na ročnost od 24 mesecev do 96 mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 12. 01. 2024 znaša 9,23% in se spremeni, če se spremenijo 
elementi izračuna; izračun temelji na osnovi fiksne obrestne mere s skupno letno obrestno mero 8,1%; financirana vrednost 10.240 EUR; skupni znesek za plačilo 18.699 EUR; 
stranka v primeru Peugeot Financiranja prejme tudi avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto; Peugeot Financiranje si pridržuje pravico do izbire zavarovalnice.  
Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot.

ZA 14.890 €
FIKSNA OBRESTNA MERA
KASKO ZA 1 EUR

RODEX d.o.o., Rova, Rovska cesta 2, 1235 Radomlje, tel. 01 729 92 00, www.rodex.si
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Volčji Potok – V Arboretumu Volčji Potok marca zacvetijo 
narcise, očarljive spomladanske lepotice. Obarvajo puste 
travnate površine in jih spremenijo v slikovito kuliso. Obi-
skovalci Arboretuma se lahko sprehodijo med njimi na naj-
različnejših mestih v parku. Poleg bogatih nasadov narcis iz 
prejšnjih let so jeseni posadili več kot 200 tisoč novih čebu-
lic. Te bodo zacvetele nekoliko kasneje in tako boste narcise 
lahko občudovali do konca aprila. Predvidevajo, da bo v le-
tošnji pomladi v parku zacvetelo kar okoli pol milijona nar-
cis. Arboretum Volčji Potok je v tem obdobju še posebno 
lep, zacveteli pa so tudi že prvi tulipani. A. B.

Poljane narcis

V KS Črna so največ odpadkov pobrali v gozdovih in ob 
cestah. / Foto: arhiv KS Črna

Krajani KS Kamnik – center so urejali park na Fužinah.  
/ Foto: Nuša Lisjak

Čistilni akciji so se pridružili tudi otroci iz vrtca Zarja.  
/ Foto: Občina Kamnik


